
i mieszkano^ Nowej Huty 
manifeswato
w dniu 1 września

Piękna, słoneczna pogoda 
powitała uczestników anty
wojennego wiecu na Rynku 
Krakowskim. Już na długo 
przed godziną I5-tą zaczęły się 
gromadzić tłumy mieszkańców 
Krakowa i Nowej Huty, pra
cowników z wszystkich za
kładów, młodzież szkolna 1 
akademicka. Na trybunę 
wchodzą przedstawiciele wo
jewódzkiej i miejskiej organi
zacji partyjnej, członkowie 
prezydiów rad narodowych — 
wojewódzkiej i miejskiej, kon
sul radziecki w Krakowie M. 
P Wołkow. Wiec otwiera kró
tkim przemówieniem I sekre
tarz KKM tow. A. Kurz, od
dając następnie głos I sekre
tarzowi KW PZPR posłowi U 
Motyce.

Ponad 100 tys. uczestników 
wiecu uważnie, ze skupieniem 
przysłuchuje się słowom tow 
Motyki. Wśród nieprzebranych 
tłumów widać bardzo liczną, 
bo 6-tysięczną delegację Hu
ty im. Lenina. Stoją poważni, 
zasłuchani w głcs mówcy i we 
własne, smutne wspomnienia. 
Tow. Motyka przypomina 
przebieg kampanii wrześnio
wej i zgubną politykę rządu 
sanacyjnego, która doprowa
dziła do klęski w 1939 roku. 
Mówi o wnioskach, jakie na
leży wyciągnąć z tych tragicz
nych, wrześniowych dni.

Rezolucję antywojenną od
czytuje z kolei prezes Oddzia
łu Krakowskiego ZBoWiD 
tow. J. I.udwig. Tysiące rąk 
podnosi się w górę, za rezo
lucją glosują wszyscy, któ
rym drogi jest pokój i spo
kojna praca dla szczęśliwej 
przyszłości naszej Ojczyzny.

Delegacja Huty Im. Lenina i Nowej Huty w drodze na wice. Na pierwszym planie 
widoczni m. In.: I sekretarz KF PZPR poseł Z. J akus, sekretarze KF — W. 2oł- 
nierkiewicz, L. Kowar 1 M. Najduchowsk:, przewód niczący Rady Zakładowej HiL 
tow. Jan Stefanik, przedstawiciele dzielnicowej organizacji partyjnej i Prezydium 

DRN.

Delegacja huty składa wieńce 
yod pomnik’em ofiar faszyzmu 
na Wzgórzach Krzeslaw:ckich.

FOTO: J. BROŻEK

nowMimi
ROZPOCZĘTY!

Dyżury poselskie 
wznowione

Oto nowi uczniowie ZSZ. którzy 
po raz pierwszy wkroczyli na te
ren kombinatu. Nasi przyszli fa
chowcy, technicy, inżynierowie, na 
których tak bardzo. liczymy.____

Informujemy, ie w każdy 
poniedziałek w godt od 17 do 
19 poseł Zbigniew Jakus przyj
muje mieszkańców w Prezy
dium DRN w Nowej Hucie.

„Pożegnanie lata“— 
wielka impreza 
nad Zalewem

■ SpoWe w Niepołomicach
■ Zawody wędkarskie

6 września o godz, 16, w 
Ośrodku Wypoczynkowym 
nad Zalewem, Dom Kultury 
Huty im. Lenina organizuje 
przyjemną imprezę, pn. „Po
żegnanie lata”, inaugurującą 
nowy sezon kulturalno-oświa
towy. W imprezie wezmą u- 
dział: Iwona Borowicka, Ro
man Węgrzyn, Bronisława 
Baranowska, Lesław Lle, 
Zdzisław Zazula, Aleksander 
Polek, Wojciech Ruszkowski, 
Andrzej Szajewski. popular
ne „Gzymsiki” — Marian Ce
bulski i Wiktor Sądecki oraz 
zespół ZDK HiL — Czarne 
Koty.

Występy odbędą się na ę- 
stradzie. nad Zalewem, w razie 
niepogody przeniesione zosta
ną do Hali Widowiskowej 
HiL — o godz. 16.30. (bs)

Korzystając z ładnej, jesiennej 
pogody Rada Zakładowa Huty im. 
Lenina przygotowała na najbliższą 
niedzielę szereg atrakcyjnych im- 
prez rozrywkowych, na które 
serdecznie za n nasza my pracowni
ków huty i ich rodziny.

Amatorzy ..*a3ck;e< ryby” ma- 
,‘ą okazję wziąć udział w zawo
dach wędkarskich na Z<..w.ć. 
Rada Zakładowa HIL ufundowa
ła nagrody dla zwycięzców w po. 
staci sprzętu wędkarskiego. Po. 
czątek zawodów o godz. 16, uro 
czvs*e rozdanie nagród przewi
dziane jest na godz. 16.15. A w 
15 m nut różn ej — również nad 
Zalewem zorganizowana będzie 
zabawa taneczna z udziałem ze 
społu jazzowego ZDK HiL.

Na uroczystości związane z 
„Dniem Działkowca” zapraszamy 
do ogrodu działkowego ..Bieńczy
ce”. Uroczystości wg programu 
opracowanego przez Zarząd O- 
grodów Działkowych rozpoczną 

(Dalszy ciąg na str. 2)
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MASÓWKI W WYDZIA
ŁACH HUTY

Przed 25 rocznicą napadu 
Niemiec hitlerowskich na Pol
skę, we wszystkich jednost
kach organizacyjnych kombi
natu odbywały sę uroczyste 
masówki. Podejmowano na 
nich rezolucje o treści anty
wojennej, z wyraźnym akcen
tem potępienia polityki remi- 
litarystycznych kół w NRF. 
Załoga HiL manifestowała 
swą wolę utrzymania pokoju, 
zapobieżenia nowej wojnie.

Rezolucje zgłaszane na masów
kach akceptowane były Jednomy
ślnie przez wszystkich zebranych. 
Oto, co czytamy w rezolucji Sta- 
lowników: „Ostatnia wojna przy
niosła śmierć łfl milionom ludzi, 
w tym 6 min Polaków. Przyniosła 
tragedię Hiroszimy, Nagasaki, po- 

(Dalszy ciąg na str. 2)

Sierpniowy plan produkcji towarowej 
wykonany w Hucie im. Lenina w 110,5 proc.

Praca załogi naszej huty za
sługuje na duże uznanie, o 
czym przekonują nas wyniki 
sierpnia i ogólne wyniki HiL 
za okres 8 miesięcy br. We 
wszystkich podstawowych, a 
także w pomocniczych wy
działach i w zakładach huty 
plany są systematycznie prze
kraczane, rośnie produkcja 
dodatkowa o wartości wielu 
milionów złotych.

Szczególnie uroczysty charakter miało rozpoczęcia 
roku szkolnego w Technikum Ekonomicznym, po
łączone z objęciem patronatu nad tą szkolą przez 
Ministerstwo Finansów. Zgromadzona młodzież w 
liczbie ponad 1600 uczennic 1 uczniów serdecznie 
witała swoich niecodziennych gości, a szczególnie 
tow. tow. I sekretarza KKM PZPR mgr ANDRZEJA 
KURZA, zastępcę Kuratora Okręgu Szkolnego mgr 
JANA NOWAKA, przedstawiciela Ministerstwa Fi
nansów dyrektora Departamentu PARYZINSKIEGO 
oraz reprezentanta Wyższej Szkoły Ekonomicznej 
prof dr KAZIMIERZA SOWĘ.

Dyrektor szkoły mgr EDWARD SERWA w prze
mówieniu inauguracyjnym podkreśli! znaczenie 1 
rolę nauk ekonomicznych w Polsce Ludowej oraz 
peispektywy pracy i awansu życiowego pracowni
ków służb ekonomicznych. Po inauguracji goście 
spotkali się z uczniami klas piątych, tj. przyszły
mi absolwenlami Technikum i w bezpośredniej 
rozmowie zapoznali się z życzeniami i planami 
życiowymi młodzieży kończącej Technikum (zdję
cie obok) W S.

W dniu 2 bm. odojło się posiedzenie 
egzekutywy KF PZPR, które wytyczyło 
kierunki szkolenia partyjnego organizacji 
fabrycznej Huty im. Lenina na rok 1964— 
1965. Sprawom tym poświęca dziś uwagę 
sekretarz propagandy KF towarzysz mgr 
LEOPOLD KOWAR. Wypowiedź jego 

publikujemy na podstawie rozmowy. Ćha-

Powiązać szkolenie
wytyczne 
metodyki

hucie rok
w latach

rakteryzuje ona najważniejsze 
dotyczące organizacji, formy i 
zajęć szkoleniowych.

Kiedy rozpoczyna się u nas w 
szkoleniowy? — Podobnie jak

ubiegłych rok szkolenia partyjnego za
mierzamy rozpocząć w pierwszych dniach 

października. Zainauguruje zajęcia prelekcja 
dla wykładowców i lektorów poświęcona za
daniom szkolenia w roku 1964—1965.

Ile powstanie u nas zespołów i ilu będą one 
liczyć słuchaczy? — Przewidujemy urucho
mienie 120 zespołów szkoleniowych obejmu
jących około 3200 słuchaczy.

Jakie będą w tym roku formy szkolenia? —
Obok szkolenia podstawowego dla kandy

datów organizowane będzie szkolenie kierun
kowe w zakresie zagadnień ruchu robotnicze
go, ateizmu, problematyki międzynarodowej, 
wiedzy społeczno-politycznej, ekonomiki prze-

O
Otwarcie roku szkolnego w Tech

nikum dla Pracujących w HiL. 
Referat wygłasza kierownik szko
ły mgr L. Sulkowski. Obok siedzą: 
przewodniczący KZ HiL tow. J. 
Stefanik, sekretarz KF PZPR mgr 
L. Kowar oraz kierownik Ośrodka 
Informacyjno-Prasowego buty, a 
zarazem Jeden z wykładowców - 
mgr W. Sadowski.

Zacznljmy od naszych sta- 
lowników, którzy cd począt
ku roku wzbudzają szczegól
ne zainteresowanie pozostałej 
załogi, z uwagi na podjęte zo
bowiązanie dodatkowego wy
produkowania 100 tys. ton sta
li na Dwudziestolecie PRL 
Załoga Stalowni wykonała 
plan sierpnia w 107,1 proc., 
dając dodatkową produkcję 
13191 ton stali. Dodatkowa 
produkcja za 8 miesięcy prze
kroczyła już 90 proc, zobowią
zania i wynosi 90484 tony. 
Procent nietrafionych wyto
pów — poniżej dopuszczalnej 
normy, 8.6 proc. Wrzesień po
winien być dla Stalowni mie
siącem „przełomowym", kie
dy będzie już można zameldo
wać o całkowitym zrealizowa
niu ambitnego zobowiązania. 
A do końca roku — st a Iow- 
nicy powinni dać jeszcze 20— 
30 ton produkcji dodatkowej. 
Okazja do podjęcia następne
go zobowiązania jest: 47 ro
cznica Rewolucji Październi
kowej.

Dobrze pracują również 
wielkopiecowncy, notujący 
671fi ton surówki ponad plan

sierpnia, przy jego realizacji 
w 104,9 proc. Od początku ro
ku nadwyżka załogi Wielkich 
Pieców wynosi 26360 ton i jest 
już prawie pewne, że zła pas
sa załogi skończyła się. Oby 
raz na zawsze!

Plan sierpnia dla Aglomero
wni wyraża się cyfrą 102.7 
proc., co daje 8431 ton nad
wyżki (za 8 m‘esięcy — 68892 
teny). Zakład Koksowniczy o- 
siągnął 103 proc, planu i 7187 
dodatkowych ton keksu, od 
początku roku — 56219 ton. 
Ładnie układa się praca w 
Wydziale Przerobu Żużla, 
który osiągnął w sierpniu 
112,9 proc, planu w żużlu gra
nulowanym oraz 106,6 proc, w 
żużlu pienistym.

A teraz walcownie. Zgnia
tacz wykonał swój miesięcz
ny plan w produkcji kęsisk 
(zobowiązanie!) w 109,1 proc. 
— za 8 miesięcy posiada nad
wyżkę w ilości 74Ś84 tony — 
i w produkcji kęsów w 122.8 
proc. We wszystkich asorty
mentach przekroczyła plan 
sierpnia Walcownia Gorąca 
Blach, osiągając nadwyżkę

(Dokończenie na str. 2)

Dzień Działkowca w Nowej Hucie
W dniach od 6 do 13 wrze

śnia organizowane będą ob
chody Dnia Działkowca. W 
Nowej Hucie obchodzony on 
będzie w dniu 6 bm.

W bieżącym roku gospoda
rzem uroczystości jest Zarząd 
Pracowniczych Ogródków 
Działkowych „Bieńczyce”. Ko
mitet organizacyjny ukonsty

tuował się z przedstawicieli 
działkowców POD „Bieńczyce” 
i POD „Wisła”.

Jaki jest program obcho
dów Dnia Działkowca w No
wej Hucie? Cala impreza od
bywać się ma na terenie o- 
gródków działkowych „Bień
czyce” od godziny 16.00. W 

(Dokończenie na str. 2)

Sport z ostatniej chwili

Efektowne zwycięstwo piłkarzy Hutnika

myslu, etyki. Działać będzie również 5 wieczo
rowych szkól aktywu.

Czy jest co nowego, w sensie organizacyj
nym w tegorocznym szkoleniu? — No
wość w bieżącym roku szkoleniowym stano
wić będą tzw. rejonowe punkty lektorskie 

umiejscowione w wydziałach HiL. Taki re
jonowy punkt będzie skupiał kilka wydzia
łów, przy czym tematykę szkolenia pozosta
wia się do wyboru samym punktom. Wpro
wadzenie tej organizacyjnej innowacji po-

zwoli' objąć działalnością lektorską większą 
ilość słuchaczy i umożliwi lepiej niż dotąd 
godzić uczęszczanie na wykłady z pracą za
wodową.

Takie zadania postawione zostały przed szko
leniem partyjnym? — Uchwały IV Zjazdu 
zobowiązały wszystkie instancje i ogniwa do 
wzmożenia pracy ideowo-wychowawczej w 

partii. Jednym z podstawowych zadań szko
lenia będzie gruntowne zaznajomienie człon
ków partii z dorobkiem Zjazdu i jego popu
laryzacja wśród bezpartyjnych pracowników 
huty. Musimy jak najpel..... 
lenie z wysuniętymi przez 
zadaniami ekonomicznymi, 
cznymi, wewnątrzpartyjnymi 
wy mi.

yjnj-
łnrej powiązać szko- 

Zjazd głównymi 
społeczno-poli ty- 
i międzynarodo-

(Dokończenie na str. 2)

W spotkaniu o mistrzostwo Uzi 
okręgowej piłkarze Hutnika po
konali dotychczasowego przodow
nika tabeli Skawę Wadowice 3:0 
(1:0). Gospodarze byli zespołem 
lepszym we wszystkich liniach. Na 
najwyższe noty zasłużyli: Gajew
ski i Śmiałek w ataku. Budek w 
pomocy i Niemiec w obronie. Pa
jor w bramce nie miał wiele strza
łów, ale przy kilku groźniejszych 
popisał się świetnym refleksem.

Już w 5 minucie Kowalczyk 
sprytnie ..wypuścił” Droździoka, 
który strzelił nie do obrony. Od 
tej chwili hutnicy zwolnili tem

po oszczędzając siły na drugą po. 
Iowę i istotnie po zmianie ruszy
li do huraganowego ataku; w 60 
minucie Drcździok znalazł lukę 
między słupkiem, a stojącym tuż 
obok bramkarzem Skawy. W mi
nutę później Śmiałek strzelił obok 
wybiegającego bramkarza ale pił
kę wybił z linii obrońca. W śł 
minucie Pajor wypląstkcwal silny 
strzał z paru metrów, w 75 minu
cie znów Drożdzlok pięknie strze
lił z odległości 30 m w górny róg 
bramki pieczętując zwycięstwo 
Hutnika. Mb)

Walcownia Gorąca mistrzem w piłce nożnej
W finałowym spotkaniu 

dowej ligi piłkarskiej 
Walcowni 
la Zespól 
2:» (0.0). 
Koleszko. 
wleź. Oba zespoły podobały się 
licznie zebranej publiczności. — 
Gra wyrównana, zawodnicy Wal
cowni Zimnej przewyższali swych 
przeciwników wyszkoleniem tech
nicznym, ale ci ostatni (w sumie 
młodsi) niwelowali tę przewagę 
większą szybkością. W zesp le 
zwycięzców na wyróżnienie 
służył Strojny w obronie i 
leszko w ataku.

zakta- 
drużyna 

Gorącej Blach pokona- 
Walcowni Zimnej Blach 
Bramki zdobyli: Kłos i 
Sędziował E. Grzywno-

Po zakończeniu spotkania 
drużyny oraz zespól

za-. 
Ko-

obie 
Głównego

Energetyka, który zajął 3 miej
sce otrzymały medale Spartakia
dy i dyplomy. Wręczyli je: poseł 
Z. Jakus. przewodniczący Rady 
Zakładowej J. Stefanik I przewo
dniczący ZM TKKF w Krakowi* 
mgr Samp. (wb>

W śrrdę 2 września odbyło sle 
spotkanie wicemistrzów obu grup 
— zespołu Głównego Energetyka i 
Hutniczego Przedsiębiorstwa Re
montowego. Stawką była trzecie 

miejsce w końcowej tabeli piłkar
skiej ligi zakładowej. Zwyciężyli 
energetycy 3:0 (2:0). Bramki dla 
zwy<ięzcóyz zdobyli: oczkcwsk1. 
Stasze za k, Satora.

(Dalszy ciąg na str. 2)
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Żyeie partii i

wykonany w 110,5 proc
(Dalszy ciąg ze str. 1)

935 ton blachy gorącowalco- 
wanej, 616 ton blachy czarnej 
i niestety tylko 2 tony blachy 
transformatorowej. Walcow- 
ria Zimna Blach najwyższą 
produkcję wykazała w asorty
mencie blach ocynkowanych 
114,4 proc., a w blachach ocy
nowanych ogniowo i elektro
litycznie — ponad 101 proc. 
Niedobór wykazują natomiast 
rury stalowe w tonach wsku
tek nie wykonania plami (tyl
ko 91 proc. — zaniżenie o 763 
tony), natomiast produkcja 
rur w km przekroczona zo-

8 BM. INAUGURACJA 
ROKU 

AKADEMICKIEGO 
NA STUDIUM 

INŻYNIERYJNYM
Ośrodek Szkolenia Zawo

dowego HiL zawiadamia, 
ie inauguracja roku akade
mickiego 1964/65 na Sta
dium Inżynieryjnym Aka
demii Górniczo-Hutniczej 
przy Hucie im. Lenina od
będzie się w dniu 8 wrześ- 
lia o godzinie 15 w Ogni
sku Młodych.

stała o 7,8 proc, i kształtow
ników zimnogiętych o 1,4 
proc, ponad plan sierpnia. I 
wreszcie Walcownia Drobnych 
Profili i Drutu: w profilach 
drobnych 101,7 proc. (nad
wyżka 4612 ton za 8 miesięcy) 
i w produkcji drutu 101,8 proc. 
(182 tony ponad plan sierp
nia).

Wśród wydziałów pomocni
czych zwraca uwagę rzetelna, 
praca Siłowni, która wykonała 
pian miesięczny w 193,1 proc., 
dając 2050 kWh nadwyżki e- 
nergii elektrycznej, a od po
czątku roku — 13637 kWh. 
Wydział Odlewnie posiada 
niedobór 55 ton stali ele
ktrycznej w sierpniu, na
tomiast w odlewach staMw- 
rych i żeliwnych plan prze
kroczono o ok. 4 proc. Plan 
sierpnia przekroczyły toż ta
kie wydziały, jak Mechanicz- 
no-Komstrukcyjny i WKS.

A więc prognozy bardzo op
tymistyczne. Tempo powinno 
być zachowane, 
czesnej bacznej 
6prawy jakości 
tym jeszcze nie 
dobrze.

przy równo- 
uwadze dla 
produkcji Z 
wszędzie jest

(Dokończenie ze str. 1)
W zespołach studiujących zagadnienia eko

nomiczne zwrócimy np. szczególną uwagę na 
czynniki określające tempo i proporcję roz
woju gospodarki narodowej w latach 1966— 
1970, główne kierunki polityki inwestycyjnej, 
środki uzyskiwania wzrostu produkcji, poli
tykę zatrudnienia oraz dalszej poprawy wa
runków życia ludności.

W zespołach studiujących ateizm czy wie
dzę społeczno-polityczną będziemy się kon
centrować na takich problemach jak socja
listyczne wychowanie społeczeństwa, kształ
towanie nowej, socjalistycznej postawy mo
ralnej, właściwego stosunku do pracy i na 
sprawach laicyzacji życia społecznego.

W zespołach studiujących zagadnienia mię
dzynarodowe muszą być należycie uwzględ
nione założenia polityki zagranicznej PRL 
oraz podstawowe problemy współczesnego 
rozwoju świata.

W pracy zespołów studiujących historię ru
chu robotniczego niezbędne będzie dokona
nie oceny dwóch 20-leci. Konieczne jest tu 
uwypuklenie słuszności reprezentowanej 
przez rewolucyjny ruch robotniczy koncepcji 
walki o wyzwolenie narodowe 1 społeczne.

Studiowanie materiałów Zjazdu w systemie 
szkolenia partyjnego odbywać się będzie 
u nas głównie poprzez organiczne powiązanie 
jego problemów z tematyką programową oraz

istniejącymi formami pracy zespołów szko
leniowych.

1 jeżeli chodzi o metodykę szkolenia. — W 
bież, roku musimy się wystrzegać w pracy 

szkoleniowej zarówno abstrakcyjnego, oder
wanego od praktyki teoretyzowania, 

i wąsko-praktycznego ujmowania spraw bie
żących, czy wreszcie pomijania ich społeczno- 
politycznego aspektu. Tylko właściwe dosto
sowanie tez i materiałów do własnego terenu 
stwarza warunki uzyskania realnych korzy
ści w działalności szkoleniowej.

Wzbogacając wiedzę uczestników szkolenia 
wykładowcy powinni dążyć do wyrobienia w 
słuchaczach aktywnej postawy w życiu 
i umiejętności przekonywania bezpartyjnych 
o słuszności linii politycznej partii, a tym 
samym przyczyniać się do skutecznej reali
zacji jej i rządu uchwal.

Częsty jeszcze w czasie zajęć szkolenio
wych brak dyskusji wynika — naszym zda
niem — przede wszystkim z nieumiejętnego 
wiązania teorii z zadaniami bieżącymi oraz 
niedostatecznego uwzględniania spraw nurtu
jących uczestników szkolenia. Aby szkolenie 
partyjne jeszcze skuteczniej spełniało swą 
rolę w realizacji zadań IV Zjazdu PZPR, 
wszystkie organizacje naszego kombinatu, 
egzekutywy i grupy partyjne muszą w więk
szym niż dotychczas stopniu wzmóc zaintere
sowanie sprawami szkolenia oraz otoczyć tro
ską i opieką wykładowców i słuchaczy. (RW)

(dalszy ciąg ze str. 1) 
zostawiła wiele milionów kalefc 1 
olbrzymie straty w g<®podaree 
wielu narodów. Potępiamy wszy
stkich, którzy dążą do odrodzenia 
faszyzmu w NRF, którzy odbu
dowali milkaryzm niemiecki i 
podsycają jego rewizjonistyczne 
dążenia. Żądamy od wszystkich 
ludzi całego świata — poparć.« 
dążeń do utrzymania pokoju, 
sprzeciwiania się wszystkim za
machom na pokój i jakimkolwiek

jak Tysiące hutników 
i mieszkańców Nowej Huty 
manifestowało 

w dniu 1 września
próbom faszyzacji życia i ueiFleu. 
Nie chcemy więcej wojen w 
«wiecie, niech żyje pokój na ca
łym świecić!”

(dr)

„Pożegnanie lataii

Wchodzimy w okres 
wzmożonej działalności 
w grupach partyjnych

(Dalszy ciąg ze str. 1) 
się o godz. 16 (o czym piszemy 
jeszcze osobno).

Kto chce skorzystać z wypo
czynku w pięknych lasach nie- 
połomickich, może uczestniczyć 
w spotkaniu młodzieży uczącej 
się w szkołach przyzakładowych 
huty z pracownikami HiL. Spot
kanie organizowane jest w Nie
połomicach 6 bm. z okażjl roz
poczęcia nowego roku szkolnego. 
W programie — występy zespo
łów ZDK, orkiestry dętej HiL, 
a także spożywanie smacznego 
bigosu. Zakończenie spotkania 
nastąpi w czasie ogniska, z wy
stępami młodych pracowników 
huty, uczestniczących w tegoro
cznych obozach. Młodzież i pra
cownicy huty wraz z rodzinami

Dzień Działkowca
(Dalszy ciąg ze str. 1 

krótkim 
wiony 
ków 
Hucie, 
rżenia 
nie ogródków działkowych u- 
możliwi wytypowanie do na
grody działkę najlepiej urzą
dzoną, estetycznie zagospo
darowaną i z najlepszymi plo
nami. Na miejscu będzie zor
ganizowana wystawa plonów, 
a najpiękniejsze okazy zosta
ną nagrodzone. W części roz
rywkowej wystąpi zespół e- 
stradowy Domu Kultury HiL. 
Przyjemną imprezę zakończy 
zabawa taneczna

Obchody Dnia Działkowca 
w Nowej Hucie odbędą się pod 
patronatem Rady Kombina
tu, Rady Robotniczej, Komi
tetu Zakładowego PZPR i dy
rekcji huty, doceniających po
zytywną rolę akcji ogródków 
działkowych, bowiem poma
ga to w utrzymaniu kondycji 
fizycznej pracowników w od
poczynku po pracy oraz w j- 
zyskiwaniu plonów.

WACŁAW BERŻOWSKI

referacie przedsta- 
zostanie rozwój ogród- 
dzialkowych w Nowej 
ich dorobek i zamie- 

na przyszłość. Zwiedze-

przewiezieni zostaną <lo Nlepo’o- 
mic autobusami sprzed „Orbisu’ 
o godz. 10, 11, li i 14.

I dla turystów znajdzie się spo
ro atrakcji 5 i 6 września. 3 au
tobusy wyjeżdżają na rajd kole
jarzy w sobotę 5 bm. w godzi
nach popołudniowych, powrót 
przewiduje się na niedzielę wie
czorem. Rajd odbędzie się w po
wiecie żywieckim na Hali Lipow 
skiej.

Turyści zmotoryzowani wezmą 
z pewnością liczny udział w raj
dzie motorowym po -iemi kra
kowskiej » rrytą w Bartkowej 
Wyjazd 8 bm. o godz. 1 rano. 
Rajd organizuje K..misja Tury
styki Motorowej PTTK — Oddział 
w HIL.

Kibice sportowi mają do dyspo
zycji 5 autobusów, które o godz. 
15 w niedzielę wyruszą do Jawo
rzna na mecz Hutnika z Górni
kiem Jaworzno. A amatorzy «wę
drówek pieszych zbiorą się rów
nież w niedzielę 8 bm. o godz. 
7.30 przy Dworcu Głównym w 
Krakowie (pod zegarem), skąd 
wyruszą na przyjemną wyciecz
kę na trasie Zabierzów — Ruda
wa przez Dolinki Krakowski«. 
Wycieczkę poprowadzi przewod
nik z PTTK HiL kol. J. strynkio 
wlcz.

A kto chce, może wziąć udział 
w wycieczce statkiem po Wisi» 
do Tyńca — z przystani w No
wej Hucie.

Kończy się lato, wchodzi
my obecnie w okres wzmożo
nej działalności w organiza
cjach partyjnych huty. Musi 
ona nabrać świeżych akcen
tów, w związku z aktualną 
sytuacją w kombinacie i po
trzebami z niej wynikający
mi, w związku z realizacją 
uchwał IV Zjazdu, wniosków 
zgłaszanych w dyskusji przed- 
zjazdowej i wniosków z roz
mów indywidualnych prze
prowadzonych we wszystkich 
hutniczych organizacjach par
tyjnych w miesiącach letnich.

Jak widać z tego, zadań jest 
wiele, a na czoło pośród nich 
wysuwają się na najbliższe 
tygodnie wybory w grupach 
partyjnych. Wokół tej ostat
niej sprawy musi się zmobi
lizować cały aktyw partyjny, 
gdyż grupy powinny rozwi
nąć obecnie szczególnie oży
wioną działalność. I dlatego 
im właśnie poświęcamy dziś 
uwagę.

Pierwszoplanowym zada
niem grup partyjnych będzie

dokonanie wnikliwej oceny 
wyników produkcyjnych HiL 
we wszystkich jej komórkach, 
na każdym odcinku — za o- 
siem miesięcy bież. roku. 
Członkowie grup powinni 
szczególnie zwrócić uwagę na 
takie zagadnienia, jak gospo
darka remontowa w hucie, 
problemy bezpieczeństwa i hi
gieny pracy, dyscypliny i kul
tury pracy, sprawy socjalne. 
Wysunięte w grupach spo
strzeżenia, postulaty, propo
nowane środki zaradcze staną 
się z kolei przedmiotem dys
kusji na szerszym forum or-

ganizacji partyjnych oddzia
łowych i Komitetów Zakłado
wych.

Owocność ocen dokowanych 
przez towarzyszy w grupach 
będzie świadczyć o aktywno
ści poszczególnych grup, o 
właściwym stosunku do żądań 
jakie partia stawia przed każ
dym członkiem hutniczej or
ganizacji partyjnej. Rozlicze
nie się z ośmiu mięsięcy pra
cy i jej wyników w produk
cji muszą być dokonane z 
partyjną uczciwością. Gdzież 
bowiem można to lepiej zro
bić, niż w grupie partyjnej, 
ogniwie silnie łączącym ludzi 
z tego samego odcinka pra
cy. Stąd pełna mobilizacja 
całego aktywu partyjnego 
wokół zadań postawionych 
przed grupami. Wybory w 
grupach powinny zostać za
kończone do 15 października.

(k)

A oto wyjątki z rezolucji pod
jętej przez załogą Elektromonta- 
żu i Elektroprojektu: „Oddajemy 
glęBCką cześć i chwalą pamięci 
tych wszystkich, którzy polegli w 
wilce zbrojnej z hitlerowskim 
najeźdźcą, lub acstali zamordo
wani w faszystowskich obozach 
zagłady. Potępiamy z całą bez
względnością wszelkie poczyna
nia i knowania bońsldch odwe
towców, zmierzające do zgoto
wania światu nowej, o wiele tra
giczniejszej przyszłości. Jesteśmy 
za pokojowym współistnieniem 
różnych systemów politycznych i 
gospodarczych. Popieramy gorąco 
polską inicjatywę w sprawie u- 
tworzenia strefy bezatomowej w 
Europie 1 zamrożenia produkcji 
brom jądrowej. Solidaryzujemy 
się z mądrą i przewidującą po
lityką Związku Radzieckiego, 
dzięki której już niejednokrot
nie uniknięto kataklizmu wo- 
Jonnego w minionym dwudzie
stoleciu.”

ZŁOŻENIE WIEŃCÓW NÁ 
GROBACH POLEGŁYCH

w związku z 25 rocznicą wybu
chu II wojny światowej, delega
cje naszej huty uczciły pamięć 
poległych i zamordowanych. Zło
żono wieńce i wiązanki kwiatów 
na grobie Nieznanego Żołnierza o- 
raz na grobach żołnierzy radzie
ckich. którzy zginęli w walce o 
wyzwolenie Krakowa. Wieńce de
legacja HiL złożyła również na 
miejscach straceń patriotów pol
skich — pod pomnikiem na 
Wzgórzach K rzęs ław icWich oraz 
na terenie b. obozu koncentra
cyjnego w Płaszowle.

Jak przebiega realizacja
wniosków przedzjazdowych?

w
Z Plenum Rady Zakładowej HiL

Na posiedzeniu Plenum Ra
dy Zakładowej huty w dniu 
3 bm., które prowadził prze
wodniczący RZ tow. JAN 
STEFANIK, omówiono i przy
jęto w drodze uchwały plan 
zakładowej organizacji związ
kowej dotyczący organizacyj
nych przygotowań do reali
zacji uchwał IV Zjazdu Par
tii. Plan ten podamy w na
stępnym numerze „Głosu”.

W sprawach organizacyj
nych — Plenum wycofało z* 
swego składu tow. J. Kacper-

skiego, b. pracownika ZO, w 
związku z jego przejściem do 
innego zakładu pracy. Rów
nocześnie powołano w skład 
Rady Zakładowej i w skład 
jej prezydium tow. Ireneusza 
Szparniaka. Przyjęto rezygna
cję tow. E. Głowackiego ze 
stanowiska sekretarza RZ, 
powierzając funkcję sekreta
rza ds. ekonomicznych tow 
Szpamiakowi. Plenum wyra
ziło podziękowanie tow. Gło
wackiemu za jego dotychcza. 
sową, długoletnią pracę w Ra
dzie Zakładowej.

XI Igrzyska Sportowe H L
(Dalszy ciąg ze str. 1)

W ODLEWNIACH
Organizacyjnym szefem Sparta

kiady w Odlewniach jest Już tra
dycyjnie Edmund Grzywnowlcz, 
znany zresztą i skądinąd dzia
łacz sportowy. Z nim też rozma
wiamy o dorobku tegorocznych 
Igrzysk.
- Notujemy postąp w porówna

niu z poprzednimi latami. W koń
cowej klasyfikacji „wylądujemy-* 
być może na Czwartym miejscu, 
co byłoby natzym „rekordem Ży
ciowym”. Mamy również mło
dych pracowników, którzy w cza
sie Spartakiady uzyskali wyniki, 
kwalifikujące ich do czołówki

sportowców Kombinatu. M. In. 
Teresa Kańska i Edward Szymczyk 
to poważni kandydaci do miana 
najlepszego sportowca XI Igrzysk 
Sportowych Huty im. Lenina.

w pracach organizacyjnych bie- 
rze czynny udział aktyw ZMS, 
wiele wysiłku w zorganizowanie 
zespołów włożył na przykład kol. 
Czerwiec. Pomagali nam również 
Inżynierowie: Krupa, Kasprzyk.
Tym niemniej zazdrcśclmy nie
którym innym wydziałom, widząc 
Jak Ich kierowniczy personel nie
omal w komplecie przychodzi na 
ważniejsze zawody swych dru
żyn. Wtedy i mobilizowanie pra
cowników do udziału w Sparta
kiadzie lepiej idzie. A z tym spra
wa nie Jest łatwa. I co ciekawsze: 
najtrudniej zachęcić do uprawia
nia sportu tych, którzy sami po
winni „wyrwać się” na boiska - 
młodych. Ale jak się ich już _za-

r»ri” bakcylem sportu, wtedy są 
1 wyniki.

KTO BĘDZIE GRAŁ W I LIDZE?

W tym sezonie zakładowa liga 
piłkarska podzielona była na dwie 
równorzędne grupy, 
przyszłym będziemy 
szą i drugą ligę. Do 
kwalifikowały się te 
re w tegorocznych 
zajęły w swych grupach miejsca 
od pierwszego do piątego. Dziś już 
możemy przedstawić przyszłorocz
nych pierwszoligowców. Są nimi 
- z grupy I: Walcownia Gorąea, 
Główny Energetyk, • Wydział Me
chaniczno - Konstrukcyjny, Za
kład Koksochemiczny 1 Zakład 
Materiałów Ogniotrwałych: z gru
py II: walcownia Zimna, HPR, 
Stalownia, Odlewnie i Transport 
Kolejowy.

Ale już w 
mieli plerw- 
pierwszej za- 
zespoly. któ- 
rozgrywk.ich

szerokiej dyskusji przed IV Zjazdem 
Partii, toczącej się we wszystkich jedno
stkach organizacyjnych huty, załoga na
sza zgłaszała bardzo wiele wniosków. Mia
ły one na celu usprawnienie pracy, po
lepszenie wyników ilościowych i jakościo

wych huty, zapewnienie lepszych warunków so
cjalnych pracowników HiL. Czy obecne, dobre 
wyniki produkcyjne naszej huty mają jakiś zwią
zek z realizacją wniosków przcdzjazdowych? Nie
wątpliwie tak. Bo chociaż z pozoru zrealizowane 
wnioski załogi dotyczą w dużej mierze spraw 
drobnych i zdawałoby się nieważnych ,mają one 
jednak wpływ na kształtowanie się stosunków mię
dzy ludźmi w procesie produkcji, ułatwiają wiele 
na wszystkich odcinkach pracy huty.

Wtoku przedzjazdowej dyskusji zgłoszono 
w Hucie im. Lenina 547 wniosków, z cze
go do końca 31 VIII br. zrealizowano 262. 
Największą pozycję stanowią — rzecz jasna — 

wnioski załatwiane wewnątrz wydziałów, któ
rych zarejestrowano 457, a wykonano 238. 
I tymi wnioskami chcemy się dziś pokrótce 
zająć — na przykładzie kilku wydziałów huty. 

W Walcowniach Wstępnych załoga zgłosiła 
16 wniosków, zrealizowano z tego 7. Zabez
pieczono np. wydział w tlen, co pozwala r.a 
zwiększenie produkcji kęsisk i upłynnienia 
produkcji w toku. Wniosek znajdował się w 
gestii dyrekcji. „Własnym sumptem” opraco
wano tablice podzielności wlewków ze stali 
uspokojonej na podstawie ich aktualnych 
wag, poprawiono również jakość czyszczenia 
kęsisk przez wprowadzenie nowej metody 
oczyszczania palnikami Messera. To tylko 
przykłady. Dalsze wnioski znajdują się w to
ku załatwiania. 3 z nich zależą od dyrekcji 
huty, m. in. sprawa dotrzymania terminu 
uruchomienia suwnicy kleszczowej i podło
gowej dla wydziału.

Dużo, bo aż 40 wniosków zgłoszono w ZMO. 
Są to przeważnie propozycje drobne, dotyczą
ce usprawnień na stanowiskach pracy, za
gadnień socjalnych i bytowych załogi. Zreali
zowano do tej pory blisko 80 proc, wnio
sków, m. in. przydzielono wózek widełkowy 
celem przewożenia cegły do remontu pieców 
dolomitowo-wapiennych, podniesiono wydaj
ność pracy wydziałów 02 i 03 począwszy od 
II kwartału. Realizowane są także wnioski 
natury spoleczno-partyjnej. Postulowano np. 
pracę nad wzmocnieniem dyscypliny człon
ków partii, ożywieniem działalności towarzy
szy w terenowych grupach działania.

większe interesowanie się problemami ko* 
biet w wydziale.

Jeszcze więcej — 60 wniosków zgłosiła za
łoga Zakładu Koksochemicznego. Do realiza
cji pozostały jeszcze 23 wnioski, leżące w dy
spozycji samego wydziału. Co zrobiono do tej 
pory? 37 zrealizowanych wniosków, to bar
dzo dużo, ograniczymy się więc do podania 
jedynie kilku przykładów. Zbudowano np. 
drogę dojazdową do sortowni, wybudowano 
prowizoryczny magazyn dla smarów, wyre
montowano pomost na baterii nr 7, napra
wiono dach nad halą ssaw, przeprowadzono 
remont 8 cystern i zamontowano w warszta
cie mechanicznym dodatkowe 2 szlifierki do 
ostrzenia noży skrawających. W sumie — po
ważne usprawnienie pracy, któremu powinno 
się poświęcać maksimum uwagi na bieżąco.

.Bardzo cenne wnioski zrealizowała Siłow
nia, gdzie m. in. zmodernizowano technologię 
regenerowania wymienników jonitowych, 
przeprowadzono rekonstrukcję układu pom
powni mazutu itp.

W Odlewniach na 11 wniosków — załatwio
no dotychczas 5. Wykonano urządzenie do 
mechanicznego podawania masy na stanowi
sko formowania wlewnic, wykonano nowy 
system odciągu pyłu z łukowych pieców elek
trycznych.

Nie wszystkie wnioski są tak łatwe, proste 
w realizacji. Są również takie, które wyma
gają dłuższej pracy, dokładnej analizy, roz
pracowania. Np. 11 wniosków zgłoszonych w 
wydziale Wielkie Piece, to propozycje natu
ry technicznej, przeważnie możliwe do wy
konania tylko w ramach inwestycji przed
siębiorstwa czy drogą kapitalnych remontów.

Jak można ocenić przebieg dotychczasowej 
realizacji wniosków przcdzjazdowych? Jak 
wykazują liczby, nie zrealizowano jeszcze 50 
proc. wniosków, wydaje się więc, że nie 
wszystkie wydziały poświęcają wiele uwagi 
tym ważnym zagadnieniom. Oczywiście wnio
ski, przedstawione do załatwienia dyrekcji 
huty, Zjednoczeniu czy Ministerstwu — silą 
rzeczy nie mogą być zrealizowane tak szybko. 
Natomiast nie ma tych przeszkód, jeśli cho
dzi o sprawy ograniczające się do wydziałów. 
Te powinny być załatwień? możliwie szybko, 
na bieżąco. Tego oczekuje załoga, która zgło
siła wnioski w czasie trwającej przed IV 
Zjazdem Partii dyskusji, (dr)
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Problemy szkolnictwa w Nowej Hucie 
w roku 1964-65

Rozpoczął się w tym tygodniu rok szkolny. Wie
lotysięczna rzesza młodzieży wypełniła jak zwy
kle sale naszych no wohuckich szkół. Wraz z tym 
faktem, tak istotny m dla młodzieży i rodziców, 
powstaje wiele pyta ń, myśli i wątpliwości... Tak, 
wątpliwości. Myśli się więc: jak zostały przy

gotowane szkoły do nauczania; co jest z reformą szkol
nictwa o której się tyle w ubiegłym roku słyszało; 
wreszcie: „zmianowość” w szkołach — będzie miała 
miejsce, czy też nie? Poza tym ten i ów pyta: podobno, 
z uwagi na wyż demograficzny, brak miejsc w szkołach, 
nie wszyscy absolwenci kl as siódmych mogą być umie
szczeni w szkołach licealn ych i zawodowych, są z tym 
trudności. Jak więc przed stawia się sytuacja w szkol
nictwie? — oto pytania, które interesują wielu rodzi
ców.

Tradycyjnym zwyczajem, jak co roku przeprowadza
my rozmowę z kierownikiem Wydziału Oświaty Prezy
dium DRN w Nowej Hucie, znanym na naszym terenie 
od lat działaczem oświato wym TADEUSZEM BRA- 
SIEM. W miarę możliwoś cl staramy się zapytać go o 
wszystkie interesujące no wohucian problemy.

— Rozpocznijmy towa
rzyszu inspektorze od in
formacji: Ile młodzieży 
będzie uczęszczać w roku 
szkolnym 19G4/1965 do 
szkół podstawowych w na-

szej dzielnicy? Jak się też 
przedstawia sprawa tzw. 
„zmianowości”?

— W bieżącym roku szkol
nym będzie pobierać naukę w 
szkołach podstawowych No
wej Huty 20.890 uczniów. 
Jest to o 1500 więcej niż w 
roku ubiegłym. Młodzież bę
dzie się uczyć w czternastu 
budynkach szkolnych osiedli 
miejskich — pozostała zaś w 
gromadach. Trzeba zaznaczyć, 
że na bieżący rok przypada w 
szkolnictwie podstawowym 
szczyt wyżu demograficznego, 
co pogłębia i u nas istniejące 
trudności. Niewątpliwie duże 
znaczenie będzie miało odda
nie 15 września br. budynku 
szkolnego w osiedlu Na Sto
ku. Pozwoli to w pewnym 
stopniu rozładować dotych
czasowe kłopoty z posyłaniem 
młodzieży do szkoły w rejo
nie Wzgórz Krzesławickich. 
Poważna ilość młodzieży w 
naszych szkołach powoduje 
to, że nauka w szkołach 
miejskich musi odbywać się 
na trzy zmiany, a w dwóch 
szkołach nawet na cztery 
zmiany. Stwarza to duże kło
poty dla kierownictw szkól, 
nauczycielstwa i rodziców.

— Słyszeliśmy, że z u- 
wagi na brak miejsc ist
nieją trudności w umiesz
czeniu w szkołach śred
nich ogólnokształcących i 
zawodowych całej mło
dzieży, która ukończyła 
klasę siódmą. Jak w chwi
li obecnej przedstawia się 
ta sprawa?

— Rok szkolny 1964/65 jest 
pierwszym rokiem w którym 
istnieją trudności w umiesz
czeniu absolwentów szkół 
podstawowych w szkołach 
średnich i zawodowych.

Na terenie Nowej Huty nie 
dostało się do szkół średnich 
ok. pięćdziesięciu uczniów 
przeważnie dziewczynek — z 
braku miejsc, mimo złożenia 
egzaminu wstępnego. Roz
wiązaniem problemu byłoby 
uruchomienie w dzielnicy 
szkoły zawodowej dla dziew
cząt. względnie powiększenie 
liczby oddziałów w i-tnieją- 
cych szkołach zawodowych. 
Sygnalizujemy ten problem, 
gdyż wystąpi on jeszcze sil
niej w latach następnych. 
Wyż demograficzny obejmie 

bowiem szkolnictwo licealne 
i zawodowe.

Tego roku przy egzami
nach wstępnych do Techni
kum Elektrycznego w Nowej 
Hucie dyrekcja Technikum 

przyjęła bez egzaminu kilku
nastu uczniów klas siódmych 
z różnych szkół (absolwen
tów), którzy wykazali się 
bardzo dobrymi postępami w 
nauce. Uważamy, że gdyby 
pozostałe szkoły w Nowej 
Hucie podjęły podobną ini
cjatywę, to zdopingowałoby 
to wielu uczniów do osiąga
nia lepszych wyników w na
uce.

Jak przebiega realizacja 
reformy szkolnej w Nowej 
Hucie?

W tym roku wprowadzamy 
nowy program do klas szó
stych. W dniu 31 sierpnia br. 
wszyscy nauczyciele szkół 
podstawowych brali udział w 
konferencjach przedmioto
wych. na których zapoznali 
się dokładnie z nowym pro
gramem klas szóstych. Warto 
nadmienić, że program i no
we podręczniki, które wyszły 
dla klas szóstych w większym 
stopniu uwzględniają przygo
towanie młodzieży do życia.

W związku z upraktycznie- 
niem i upoglądowieniem nau
czania Wydział Oświaty wy
dał na bieżący rok szkolny na 
pomoce naukowe kwotę 577 
tys. złotych. Na 22 szkoły pod
stawowe 20 szkół posiada a- 
paraty filmowe wąskotaśmo
we. Wyświetlanie filmów nau
kowych w naszych szkołach 
nie jest już w tej chwili pro
blemem, gdyż „Filmos” w 
Krakowie rozporządza dosta
teczną ilością filmów. Każda 
szkoła ma adaptery, patefony 
elektryczne, rzutniki a ponad 
50 proc, szkół posiada magne
tofony i telewizory. Nowocze
sne pomoce audio-wizualne 
będą stanowić wydatną po
moc nauczycielstwu w reali
zacji programu.

— Prosimy o wypowiedź 
na temat perspektyw dal
szego budownictwa szkol
nego a tym samym popra
wy sytuacji w dziedzinie 
nauczania w dzielnicy.

— Pod koniec listopada br. 
będzie oddana druga szkoła 
w Bieńczycach Nowych os. 
G—2. Natomiast około półro
cza budynek szkolny przy ul. 
Bulwarowej. Poza tym rozpo
częła się już budowa szkoły 
podstawowej na os. Koloro
wym. Zostanie ona wykończo
na w lipcu 1965 r. Przyczyn-' 
się to do odciążenia istnieją
cego zagęszczenia szkół nr 81 
i 92.

— Prasa już kilkakrot
nie wspominała o budowie 
basenu krytego dla mło
dzieży szkolnej. Co można 
powiedzieć o realizacji te
go zamierzenia?

— Budowa* basenu związa
na jest Z budową tzw. szkoły 
sprzężonej. Będzie to pawilon 
szkoły podstawowej i liceal
nej połączony basenem i sa
lami gimnastycznymi. Pawi
lon szkoły podstawowej jest 
już w budowie, a pawilon li
cealny projektuje Kuratorium 
Okręgu Szkolnego oddać w 
roku 1968. Nie oddanie pawi
lonu licealnego równocześnie 
z podstawowym powoduje za
trzymanie prac przy budowie 
sal gimnastycznych _dla__tych 
szkół i tak bardzo potrzebne
go basenu pływackiego. W 
rezultacie 28 tys. młodzieży u- 
cżącej się, nie będzie przez 
ten czas korzystać z nauki 
pływania przewidzianej pro
gramem nauczania. Wydaje 
mi sie. że władze oświatowe

Rozpoczęcie ro
ku szkolnego w 

nowohuckiej 
szkole Tysiącle
cia.

Fot. J. Brożek

— Kuratorium Okręgu Szkol
nego, które jest inwestorem — 
winny ponownie rozpatrzyć 
ten palący problem dla Nowej 
Huty.

Rozmawiał — R. W.

PRZYJACIELE
Z EISENHÜTTENSTADT

W dniu 21 sierpnia udała 
się do Eisenhüttenstadt — na 
zaproszenie Zarządu Główne
go Związku Zawodowego Me
talowców NRD oraz Rady 
Zakładowej tamtejszej huty 
— delegacja Huty im. Leni
na w składzie — przewodni
czący, sekretarz KF PZPR 
MARIAN NAJDUCHOWSKI 
oraz dyrektor pracy HiL inż. 
mgr STANISŁAW SUCHON- 
SKI, sekretarz KZ PZPR Pio
nu Głównego Energetyka 
STANISŁAW MULARZ i 
przewodniczący Rady Zakła
dowej Zakładu Koksochemi
cznego TADEUSZ WALCZAK.

W czasie przeszło tygodnio
wego pobytu w bratniej hucie 
NRD, budowanej mniej wię
cej w tym samym czasie co 
i nasza huta (chodzi o począt
ki budowy), przedstawiciele 
delegacji z HiL zapoznali się 
z osiągnięciami w pracy jak 
i z codziennymi trudnościami, 
które pokonują niemieccy 
hutnicy.

O tych sprawach przeka
zuje nam w swobodnej rela
cji swoje uwagi, sekretarz 
KF partii MARIAN NAJDU
CHOWSKI.

...Może rozpoczniemy od te
go co składa się na sam kom
binat. A więc w pierwszym 
rzędzie są to: aglomerownia, 
wydział wielkich pieców, wy
dział granulacji żużla i pume
ksowi, duża siłownia, wy
działy pomocnicze takie jak 
pion głównego energetyka i 
pion głównego mechanika. Je
dnym słowem normalna hu
ta. Co się rzuca w oczy i co

W dniu 28 sierpnia br. odbyło się wspólne 
posiedzenie Prezydium Rady Zakłado
wej i Rady Robotniczej z tow. Janem 

Stefanikiem i Antonim Komórką na czele, 
przy udziale kolektywu Wydziału Walcownie 
Wstępne oraz przedstawicieli Dyrektora Pra
cy HiL, w sprawie akceptacji wniosku do 
Zjednoczenia Hutnictwa Żelaza i Stali o wpro
wadzenie pracy w ruchu 4-ro brygadowym w 
wyżej wymienionym W’ydziale z dniem 1 paź
dziernika br.

Na posiedzeniu tym szczegółowo przedysku
towano przygotowanie kadr robotników i pra
cowników inżynieryjno-technicznych dla po-

Kazimierz Szpejtła - przew. Zespołu 

Informacyjno-Propagandoweno

Walcownie Wstępne 
wprowadzają ruch
4-ro brygadowy 

od 1 października 
trzeb Wydziału, normoobsad dla przyszłych 
stanowisk w ruchu 4-ro brygadowym i pozo
stających pracowników w dotychczasowym 
systemie pracy.

Szczególną uwagę zwrócono na takie zagad
nienia, jak: przewidywane wykonanie norm 
pracy przy nowo założonym napięciu akordo
wym, utrzymanie wydajności na odpowiednim 
poziomie oraz sprawy placowe, łącznie z pro
jektem nowych zaszeregować i stawek go
dzinowych, które jak wiadomo są znacznie 
wyższe od obecnie obowiązujących. Na stano
wiskach objętych nowym systemem pracy 
wzrośnie nieco jeszcze zatrudnienie obecnie 
planowane z uwagi na przekazywanie do eks
ploatacji nowych urządzeń produkcyjnych 
oraz uwzględnienie nie posiadanej dotychczas 
rezerwy na absencję chorobową i urlopy.

Dla wszystkich robotników Wydziału Wal
cownie Wstępne przechodzących na nowy sy
stem pracy, opracowany został również imien
ny plan urlopów za okres od 1 października 
br. do dnia 31 grudnia br. oraz ilościowy pro
jekt planu urlopów na 1965 rok.

Wszystkie wymienione zagadnienia wyma
gają nie tylko skrupulatnego opracowania, 
ale również i głębszej analizy ze strony Rady 
Kombinatu i Rady Robotniczej przed złoże
niem podpisów na wniosku o wprowadzeniu 
w Wydziale Walcownie Wstępne nowego sy
stemu pracy. Następnie zaakceptowanie wnio
sku przez władze nadrzędne, co nastąpi w 
najbliższych dniach, dopełni wymaganych 
formalności związanych z tym zagadnieniem.

Zgodnie z dotychczasową praktyką, już od 
dnia 31. VIII. br. do dnia 19. IX. br. działa
jący w Wydziale Punkt Informacyjny czynny 
jest codziennie od godz. 11 do 15 za wyjąt
kiem sobót tj. od godz. 11 do 13.30. gdzie będą 
wyłożone do wglądu pracowników listy prze
liczeniowe zarobków, obejmujących miesiące 
kwiecień, maj i czerwiec br., stanowiących 
podstawę nowych zaszeregowań i stawek go
dzinowych, jakie otrzymają w nowym syste
mie pracy pracownicy Wydziału Walcownie 
Wstępne.

Ewentualne zastrzeżenia ze strony pracow
ników Wydziału, odnośnie nowych zaszerego
wań i stawek godzinowych, przekazywane 
będą przez Punkt Informacyjny do kierowni
ctwa Wydziału i kolektywu społeczno-polity
cznego, celem rozpatrzenia i udzielenia zain
teresowanym pracownikom odpowiednich wy
jaśnień, względnie dokonanie poprawek wy
nikających z uzasadnionych przyczyn.

Nowe listy angażujące zostaną wręczone 
pracownikom Wydziału wraz z harmonogra
mem pracy w ruchu 4-ro brygadowym w 
dniach 14—15 września br. tak, by pracowni
cy Wydziału na 14 dni przed przystąpieniem 
do nowego systemu pracy zaznajomili się do
kładnie kiedy będą chodzili do pracy na swo
ich zmianach i jak będą wypadały wolne dni 
od pracy.

Należy stwierdzić, że ukończenie prac przy
gotowawczych do wprowadzenia nowego sy
stemu pracy w Wydziale Walcownie Wstęp
ne w terminie, zawdzięczać należy dobrej 
współpracy z poszczególnymi zespołami ro
boczymi — kierownictwa Wydziału z inż. 
Szerszeniem na czele oraz kolektywu wydzia
łowego w osobach tow. Antoniego Burdaka 
przewodniczącego Rady Zakładowej oraz 
I sekretarza KZ tow. Tadeusza Szewczyka. 
Towarzyszom z Wydziału Walcownie Wstęp
ne należy życzyć dalszych sukcesów produk
cyjnych w nowym systemie pracy i miłego 
wypoczynku w dniach wolnych od pracy.

U progu nowego sezonu kul
turalno-oświatowego odbędzie 
się finał II Olimpiady Kultu
ralnej Huty im. Lenina, prze
łożony z lipca br. Impreza ta 
planowana jest 11 września o 
godz. 19 w Hali Widowiskowo- 
Sportowej HiL, na którą gorą
co zapraszamy wszystkich u- 
ezestników konkursów, pra- 

trzeba w pierwszym rzędzie 
podkreślić mówiąc o tamtej
szej załodze? Moim zdaniem 
wzorowy socjalistyczny sto
sunek do wykonywania swo
ich. obowiązków, dbałość o u- 
rządzenia, wyraźnie widocz
ne dążenie do racjonalizacji 
— i w ogóle usprawnienia 
swego stanowiska pracy. Na 
wielu odcinkach widać ma
szyny ulepszone przez tam
tejszych pracowników — maj
strów, inżynierów i brygadzi
stów.

Wysoki poziom przedstawia 
propaganda przemysłowa. Wi
dzieliśmy pięknie wykonane 
foldery. W zakładzie, w miej
scach spożywania posiłków, 
zebrań itp. spotykaliśmy kry
tykę złych metod pracy, nie
gospodarności, braku oszczęd
ności, nie przestrzegania 
wskaźników ekonomicznych. 
Na te sprawy nacelowane by
ły ciekawie opracowane wy
dawnictwa. Ich atrakcyjna 
forma sprzyja zainteresowa
niu się treścią.

W MIEŚCIE WIDZIELIŚ
MY ze smakiem urządzone 
tablice ilustrujące osiągnię
cia produkcyjne i ekonomicz
ne kombinatu. Na tablicach, 
popularyzowano wyróżniają
cych się pracowników. Krót
ko mówiąc propagowanie 
spraw i ludzi zakładu wy
chodzi tam poza sam zakład.

W czasie naszego pobytu w 
Eisenhuttenstadt odbywaliś
my wiele spotkań i narad w 
kombinacie i mieście. Spoty
kaliśmy się też prywatnie z 
niemieckimi hutnikami Na

Olimpiada KulturalnaHiL 
zakończona

cowników huty i mieszkań
ców dzielnicy.

Na program złożą się wy
stępy zespołów artystycznych 
ZDK HiL, zespołów powsta- 

specjalne podkreślenie zasłu
guje serdeczny stosunek do 
naszej delegacji Określiłbym 
go lapidarnie, jako stosunek 
dwóch dobrych sąsiadów, z 
których każdy zmierza do 
tego samego celu.

Cały aktyw partyjny, związ
kowy oraz kolektyw zakłado
wy ma tam pracę niełatwą. 
Trzeba bowiem pamiętać, że 
obok NRD znajduje się Nie
miecka Republika Federalna, 
której potężny aparat propa
gandy usiłuje oddziaływać na 
NRD hasłami rewizjonistycz
nej, zimnowojennej propa
gandy. Celem jej jest osłabie
nie spoistości i zwartości 
pierwszego ludowego, pokojo
wego i socjalistycznego pań
stwa, jakim jest w historii 
Niemiec NRD. Neohitlerow- 
ska propaganda Niemiec za
chodnich usiłuje stale podsy
cać antypolskie, odwetowe na
stroje. Dlatego też z praw
dziwą satysfakcją muszę 
swierdzić, że my jako Polacy 
byliśmy tam specjalnie serde
cznie goszczeni i przyjmowa
ni Na każdym kroku odczu
waliśmy braterski do nas sto
sunek towarzyszy z NRD, 
który jasno nam uświadamiał 
jak wielka przepaść kryje się 
między reakcyjnymi, antypol
skimi tendencjami w NRF, a 
przyjazną atmosferą, ożywia
jącym nas jednym celem — 
w NRD.

W KOMBINACIE HUTNI
CZYM NRD dobrze jest po
stawiona sprawa opieki spo
łecznej, wypoczynku świąte
cznego i w ogóle wypoczyn
ku po pracy. Kombinat po
siada własne domy wypoczyn
kowe nad morzem, jak i w 
swoim pobliżu. Nad. pobliski
mi jeziorami urządzono cam
pingi. Załoga może w nich 
wypoczywać w dniach wol
nych od pracy, a nawet wy
korzystać w tym celu wolne 
godziny.

Widzieliśmy bardzo intere
sująco zorganizowany obóz 
pionierów. Jest to olbrzymie 

łych w ramach II Olimpiady, 
np. Wielkich Pieców. Walcow
ni, solistów z Pionu Głównego 
Mechanika oraz artystów za
wodowych.

W imprezie wezmą udział 
uczestnicy konkursów II Olim
piady Kulturalnej HiL; recy
tatorskiego, czytelniczego i 
wokalno-muzycznego, (bs) 

miasteczko namiotów, w któ
rych przebywa 800 dzieci. 
Miasteczko pionierów posia
da znakomite zaplecze. Bufe
ty. Stołówka w ciągu dwóch 
godzin wydaje obiady dla 800 
dzieci.

TAK JAK I U NAS całoś
cią życia zakładu kieruje ko
lektyw, w którym istotną, 
czołową rolę odgrywa orga
nizacja partyjna i jej praca. 
Organizacja partyjna w kom
binacie liczy 1600 członków. 
Posiada ona nieco inną struk
turę niż nasza organizacja. 
Istnieją tam np. organizacje 
wydziałowe, natomiast nie ma 
zmianowych. Osobiście wy
daje mi się, że na skutek te
go praca jest trudniejsza.

Szybki rozwój kombinatu 
-■ budowa stalowni i walco
wni — będzie wymagał 
zwiększenia załogi. Nasi przy
jaciele z NRD będą przecho
dzić poważne trudności, bo
wiem już teraz brak im jest 
siły roboczej. W związku z 
tym procent zatrudnienia ko
biet w hucie jest znacznie 
wyższy niż u nas, i wynosi 
ponad 25 proc. Kobiety pracu
ją nawet na bardzo trudnych 
stanowiskach roboczych w a- 
glomerowni, wydziale wiel
kich pieców i innych. Fakt 
ten, uwzględniając naszą sy
tuację i potrzebę zatrudnienia 
w najbliższym okresie nowych 
pracowników w HiL, daje 
nam niewątpliwie wiele do 
myślenia.

Widzieliśmy również w 
NRD spółdzielnie produkcyj
ne lepsze i — gorzej pracu
jące. Pomoc zakładów dla 
spółdzielń jest tam daleko 
większa, niż u nas ma to 
miejsce. Obejmuje cna nie 
tylko aspekt polityczny, lecz 
i w większej mierze gospo
darczy. Chodzi o to, aby gos
podarstwa rolne w jak naj
większej mierze przyczyniały 
się do wytwarzania dochodu 
narodowego, (w)
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NA WIELKIEJ 
BUDOWIE

Jeszcze przy głowicy trzeba 
coś „podłubać”.
Tekst i fot. S. GAWLIŃSKI

Szereg razy pokazywaliśmy na naszych lamach budu
jącą się stalownię tlenowo-konwertorową od zewnątrz. 
Dziś inaczej, pokazujemy jak wewnątrz olbrzymich wi
docznych z daleka hal pracują ludzie. Przy montażu kon
wertorów, elementów konstrukcji hal czy rurociągów. 
Od ich pilnej i sumiennej pracy pełnej wysiłku i poświę
cenia w dużym stopniu zależy, czy obiekt ten, jeden 
z najnowocześniejszych w świecie, zostanie w terminie 
oddany do użytku. Warto w skrócie przypomnieć, że je
den konwertor daje kilkakrotnie więcej stali na dobę 
od największego pieca martenowskiego, że tańsza jest 
eksploatacja i koszty inwestycyjne, że już teraz buduje 
się specjalne urządzenia odpylające (oczyszczalnia wod
na i elektrofiltry), aby zapobiec zwiększeniu zapylenia 
dzielnicy.

chać syk ich aparatów i widać snopy sypiących się iskier.

Śmierć 
na torach

Praca kolejarzy i pomocni
ków, ludzi zatrudnionych na 
torach kolejowych jest szcze
gólnie niebezpieczna. Wyma
ga skupienia, wielkiej ostroż
ności, bezwzględnego prze
strzegania przepisów bhp. 
Jeżeli te warunki nie zostają 
dopełnione, nie trudno jest o 
nieszczęście. Zdarzyło się o- 
ńo w naszej hucie przed kil
ku dniami

Oto w dniu 26 sierpnia br. 
w godzinach rannych podsta
wiano w rejonie kafaru żuż
la Skład wagonów. Miejsca 
było mało, stały tu bowiem 
żużlowozy. Zadecydowano je 
spiąć ze składem wagonów i 
zepchnąć njeeo dalej. Zada
nia tego podjął Się 26-letni 
manewrowy Franciszek Ry- 
pel, co niestety przyniosło mu 
śmierć. Z uwagi na brak zde
rzaków przy żużlowozie, zo
stał przygnieciony czołowni- 
cą wagonu , spychającego do 
korpusu sprzęgu automatycz
nego żużlowozu - ponosząc 
śmierć na miejscu. Denat za
trudniony by! w HiL — Od
dział Przewozów Stalownia 
od 30 października 1963 r.. a 
więc nie pracował jeszcze na
wet roku. Był przeszkolony w 
zakresie swoich czynności i 
bezpieczeństwa pracy, jak 
wszyscy nowoprzyjmowani 
pracownicy.

Kto ponosi winę za ten tra
giczny w skutkach wypadek? 
Niewątpliwie w pierwszym 
rzędzie sam RyDel. który nie 

bacząc na grożące mu niebez
pieczeństwo, wszedł między 
wagon i żużlowóz, nie zau
ważywszy braku zderzaków. 
Ale denat nie jest jedynym 
winnym wypadku, chociaż on 
właśnie poniósł najsurowszą 
karę, jaką jest utrata życia. 
Wina ciąży również na usta
wiaczu, st. ustawiaczu oraz 
dyżurnym ruchu. W wyniku 
przeprowadzonych dochodzeń, 
ustawiacz E. Górnik został 
zwolniony z pracy w hucie, a 
st. ustawiacz W. Heretyk i dy- 
żurny ruchu W. Trynka prze
sunięci na niższe stanowiska. 
Wyciągnięto również wnioski 
względem kilku osób z perso
nelu technicznego, którym po
trącono od 40 do 50 proc, pre
mii

Na marginesie tego tragicz
nego wypadku, warto jeszcze 
raz przypomnieć o obowiązku 
przestrzegania wszelkich, na
wet drobnych i na pozór ma
ło ważnych przepisów bhp. 
Kary niestety są tylko pół
środkiem do likwidacji wy
padków — nie przywracają 
życia. Chodzi o to, aby na co- 
dzień, w każdej godzinie, w 
każdej minucie pracy w hu
cie pamiętać o grożącym nie
bezpieczeństwie. które czyha 
na nieostrożnych i lekkomyśl
nych pracowników. Czujność 
powinni wzmóc również spo
łeczni inspektorzy pracy, in
struując załogę jak najczęś
ciej, wyjaśniając wszelkie 
sprawy dotyczące bhp. A ka
żde zalecenie inspektorów 
musi być bezwzględnie reali
zowane przez kierownictwa 
wydziałów, oddziałów i za
kładów huty. Życie ludzke 
drogo kosztuje... ¿ar)

Więcej uwagi ze strony budowniczych 
dla Wydziału Wlewnic

Dnia 24 sierpnia 1964 
r. odbyło się posie
dzenie egzekutywy 
POP przy Wydziale Wle

wnic P-51 z udziałem se
kretarza OOP i kierowni
ctwa 1-40, RO ZZH, ZMS 
i NOT P-51. Tematem e- 
gzekutywy była analiza 
sytuacji na budowie Wy
działu Wlewnic, w aspek
cie zabezpieczenia Stalow
ni Konwertowo-Tienowcj 
w osprzęt stalowniczy.

W wyniku dyskusji stwier
dzono, że opanowana w HiL 
produkcja wlewnic surówko
wych pozwoli na bardzo zna
czne obniżenie kosztów pro
dukcji osprzętu stalownicze
go po oddaniu do eksploata
cji Wydziału Wlewnic, co bę
dzie przynosić HiL około 50 
milionów złotych oszczędno
ści rocznie. I że nieurucho- 
mienie w terminie wydziału 
wlewnic spowodowałoby nie- 
zabezpieczenie Stalowni Kon
wertorowej w wlewnice i po
zostały osprzęt stalowniczy w 
związku z występującym w 
całym hutnictwie deficytem 
wlewnic.

Termin oddania Wydziału 
Wlewnic do eksploatacji u- 
pływa z dniem 30 czerwca 
1965 r. Wydział Wlewnic ma 
zostać wyposażony w około 
220 urządzeń, z czego 90 proc, 
to prototypy poraź pierwszy 
zaprojektowane i wykonane 
w Polsce. W związku z tym 
należy liczyć się z poważny
mi trudnościami, tak w mon
tażu, jak i w rozruchu powyż
szych urządzeń.

Egzekutywa dokonując a- 
nalizy sytuacji na budowie 
stwierdza, że przyczyną nie
dotrzymania terminów ukoń
czenia poszczególnych prac 
budowlano-montażowych są 
sprawy niejednokrotnie dro
bne np.: nieoczyszczenie toru 
z kostki granitowej na odcin
ku około 30 m uniemożliwia 
montaż 2 suwnic, nieoczysz
czenie kanałów w oddziale 
przerobu mas uniemożliwia 
montaż około 150 t urządzeń 
jti

Na dużych wysokościach 
montuje się rurociągi. Pełna 
napięcia, niebezpieczna praca. 
Tu nie wolno mieć zawrotów 
głowy!

Po tych to
rach po jadą 
wagony wiozą
ce złom do 
przetopu w 
konwertorach.

Faktów takich' można przy
taczać bez liku. Opóźnienia 
wynikające na budowie w 
pracach budowlano-montażo
wych spowodowane są nie
właściwą koordynacją prac 
pomiędzy poszczególnymi wy- 
konąwcami i brakiem zainte
resowania budową ze strony 
PPB HiL.

W wyniku niedotrzymania 
ustalonych i wielokrotnie 
zmienianych terminów około 
1000 ton maszyn przeznaczo
nych dla Wydziału Wlewnic

Członkowie partii w środowisku miejskim
Jedną z metod pracy par

tyjnej — jak wiadomo — jest 
aktywne działanie członków 
partii w miejscu zamieszka
nia. W tym celu na terenie 
naszej dzielnicy powołane 
zostały Terenowe Grupy 
Partyjne we wszystkich o- 
siedlach. TGP zajęły się u 
nas wielu sprawami.

Metody i kierunki działa
nia są różne, uzależnione zre 
sztą od potrzeb i możliwości, 
jakie istnieją w danym śro
dowisku. Całością zagadnień 
kieruje KD PZPR w Nowej 
Hucie, któremu z bardzo wy
dajną pomocą idzie w tych 
sprawach KF Huty im. Le
nina. TGP przydały się do 
rozszerzania działalności spo
łecznej, takiej jak uaktyw
nienie Komitetów Osiedlo
wych i zachęcenie w ten spo
sób mieszkańców do pracy 
w ramach czynów społecznych 
na swcim własnym podwór
ku, dla upiększenia swojego 
własnego miejsca zamieszka
nia. Są to renowacje zieleń
ców, układanie chodników, 
naprawa dróg, budowa o- 
gródków zabaw dla dzieci i 
placów wypoczynkowych dla 
osób starszych, a na osiedlu 
Uroczym towarzysze posta
rali się o wybudowanie fon
tanny- którei wartość okreś-

Załoga W-92 nie zapomina
o postępie technicznym
O znaczeniu postępu techni

cznego w gospodarce narodo
wej, nie trzeba zbyt wftle mó
wić. Wystarczy wspomnieć, że 
na wszystkich odbywanych w 
ostatnich latach naradach, zja
zdach i sympozjach noszących 
charakter gospodarczo - pań
stwowy, jednogłośnie stwier
dza się doniosłe jego znacze
nie. Od jego wartości gatun
kowej i dynamiki rozwojowej, 
zależy obraz naszego przemy
słu i warunki bytowe społe
czeństwa.

W dobie burzliwego rozwo
ju techniki, która spowodo
wała wygórowanie i zaostrze
nie światowych standardów 
wyrobów przemysłowych, na
sza praca na tym odcinku 
musi być szczególnie aktywna 
i wytrwała. Huta im. Lenina 
jeden z największych i najno
wocześniejszych zakładów 
przemysłowych w kraju, któ
rego roczna produkcja w ska
li rocznej osiąga wartość mi
liardów złotych — docenia 
swoją pozycję w kraju i w 
świecie.

Ruch racjonalizatorski na 
terenie poszczególnych wy
działów kombinatu nabiera co
raz większego rozmachu oraz 
znaczenia gospodarczego. Na 
szczególne uznanie zasługuje 
wydz. W-92, który nie będąc 
bezpośrednio zaangażowany w 
produkcji wyrobów hutni
czych w poważnym stopniu 
przyczynia się do rozwoju no
woczesnej myśli technicznej 
na terenie kombinatu, dając 
państwu milionowe oszczęd
ności. Należy wspomnieć, że 
za I i II kwartał br. wydział 
W-92 zajął II-gie miejsce we 
współzawodnictwie na odcin- 

zalega magazyny W-98, a za
instalowane już urządzenia 
ulegają zniszczeniu i korozji. 
Utrzymanie takiego stanu 
rzeczy spowoduje spiętrzenie 
prac w końcowym okresie co 
z pewnością odbije się na ja
kości wykonywanych robót.

Dyrekcja PPB HiL winna 
dokonać wnikliwej analizy 
sytuacji na budowie Wydzia
łu Wlewnic, z zastosowaniem 
środków zmierzających do 
radykalnej poprawy.
INZ. STANISŁAW STRAMA

la się na przeszło trzysta ty
sięcy złotych. W sumie czy
ny społeczne, wykonane w 
tym roku szacuje się na kil
kaset tysięcy zł. _

W kilku osiedlach z ini
cjatywy i przy wydatnym 
nakładzie pracy TGP powo
łano Społeczne Sądy Osie
dlowe. Sądy te w bardzo 
wielu przypadkach przyczy
niły się do zlikwidowania 
sporów między sąsiadami i 
nieporozumień w rodzinach. 
Pomogły one również w za
bezpieczaniu budynków mie" 
szkalnych przed ich zanie
czyszczaniem i dewastacją. 
Tam, gdzie istnieją Społecz
ne Sądy Osiedlowe, widoczne 
jest też poszanowanie krze
wów i trawników upiększa
jących przecież naszą dziel
nicę. Oczywiście, działacze w 
zespołach Społecznych Są
dów Osiedlowych musieli po" 
święcić bardzo wiele czasu 
na przeprowadzanie rozmów 
z osobami nie szanującymi 
dobra społecznego. W każ
dym razie wysiłek ten nie 
idzie na marne.

Zainteresowania TGP 'dą 
bardzo często w kierunku u- 
lepszenia pracy sieci handlo
wej i usługowej. TGP żyją 
zagadnieniem szkół, służby 

ku postępu technicznego w 
kombinacie. Podstawą sukce
sów jest stała i umiejętna tro
ska ze strony kierownictwa 
wydziału, zarządu KTiR-u o- 
raz duża wiedza zawodowa i 
wyrobienie społeczne załogi, 
która nie szczędząc wolnych 
chwil poświęca się całkowicie 
tej pracy.

Opracowany przez kierow
nictwo wydziału, oraz aktyw 
społeczno - polityczny we
wnętrzny regulamin współza
wodnictwa na czołowym miej
scu stawia sprawę współza
wodnictwa w dziedzinie po
stępu technicznego. Przyczyni
ło się to do intensyfikacji ru
chu racjonalizatorskiego w 
wydziale. Na wyniki nie trze
ba było długo czekać — tech
nik Tadeusz Gajewski złożył 
wniosek w Wydziale P-62 na 
urządzenie przewijarki taśmy, 
która w chwili obecnej pra
cuje i zdaje doskonale egza
min. Wymieniony wniosek da
je w skali rocznej przy zało
żeniu pracy na jedną zmianę 
oszczędność około 2 min zło
tych.

Inż. Wiesław Uchto złożył 
wniosek racjonalizatorski w 
Wydz. P-64 na urządzenie do 
zginania prętów w wiązkach. 
Do tej pory ładowane pręty do 
wagonów nie mogły przekra
czać długości 12 m. Po zasto
sowaniu tego wniosku podwo
jono długość ładowanych prę
tów. Urządzenie w chwili o- 
becnej pracuje bez zarzutu, 
dając duże korzyści.

W stadium opracowania do
kumentacyjnego znajdują się 
wnioski racjonalizatorskie — 
zgłoszone przez techn. Tadeu
sza Gajewskiego i inż. Zyg
munta Brzeskiego; podciągacz 
prętów i kształtowników dla 
Wydz. P-64 z zastosowaniem 
elementów elektronicznych, — 
dalej obrotnik kręgów podwie
szanych od Q = 5 do 15 t dla 
P-62, następnie dwustronne 
hydrauliczne sterowanie bęb
nów zwijarek dla P-62 i uni
wersalna głowica rozwijarek 
wygładzarki dla P-62.

Każdy z wymienionych 
wniosków po wprowadzeniu 
do eksploatacji przewidziany 
jest na uzyskanie ponad milio
nowych oszczędności w skali 
rocznej. Wiele wniosków i u- 
sprawnień poszczególnych pra
cowników Wydz. W-92 znaj
duje się w stadium wstępnych 
opracowań. Słowa uznania na
leżą się również kierownikom 
niektórych wydziałów pro
dukcyjnych, którzy ze zrozu
mieniem podchodzą do spra
wy modernizacji i unowocze
śnienia produkcji.

Inż. S. KWAŚNIEWSKI 

zdrowia, ośrodków kultwy, 
sportu, wypoczynku, oraz 
żłóbków i przedszkoli. W ten 
sposób wysiłki TGP w Nowej 
Hucie sprzyjają bliższemu 
powiązaniu partii z masami 
Pracę te przyczyniły się do 
ogarnięcia wpływem partii 
nowych dziedzin życia.

Obecnie, mimo okresu let
niego. kiedy najwięcej jest 
urlopów i najmniej ludzi do 
pracy, w działalności partyj
nej w TGP zahamowania się 
nie odczuwa. Jest nawet je
szcze więcej roboty. Przed 
TGP postawiono obowiązek 
wzmożenia aktywności orga
nizacyjnej i polityczno- 
oświatowej.

Ogrom pracy jaki realizo
wany jest w’ TGP, wymaga 
jednak wiele wysiłku ze stro
ny członków partii. W tej 
wielkiej pracy nie powinno 
zabraknąć ani jednego człon
ka i kandydata partii. Tu
taj każda praca członków i 
kandydatów partii jest wyso
ko ceniona ' trzeba, aby 
wszyscy towarzysze zgłasza
li się w swoich TGP. Praca 
w TGP jest obowiązkiem sta
tutowym. Członkiem partii 
powinno się być nie tylko w 
zakładzie pracy, lecz również 
i w miejscu zamieszkania.

JEREMIASZ WAJLEB
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Inicjatywa zrealizowana - Bito Zamiany Mieszkań 

otwarte!

JEŚLI CHCESZ 
WYGODNIEJ MIESZKAĆ

I leż to razy słyszy się narzekania: mieszkam na jednym 
końcu miasta, a pracuję na drugim, muszę dojeżdżać, 
tracić czas! Albo: mamy dość duże mieszkanie, ale na 
piątym piętrze, a serce już nie takie jak za młodych lat. 
Gdybyś to zamienić nawet na mniejsze, ale niżej-.. I je
szcze: ciasno u nas, choć mieszkanie ładne, może by się 

ktoś nawet z nami zamienił, ale jak to zrobić?
Wszystkim tym. pragnącym poprawić swoje warunki 

mieszkaniowe drogą zamiany, spieszę donieść, iż marzenia 
ich mogą się teraz spełnić o wiele łatwiej, niż dotychczas. 
Oto od 1 września zostało uruchomione Biuro Zamiany 
Mieszkań. W ten sposób wreszcie zrealizowano inicjatywę i 
postulaty wielu gazet, między innymi również naszej. 
Istotnie od szeregu lat proponowaliśmy takie rozwiązanie 
sprawy niedogodnych mieszkań. I przy pomocy Wydziału 
Lokalowego Rady m. Krakowa, przy dobrej woli i umie
jętnościach organizacyjnych ludzi z Dzielnicowej Rady Na
rodowej Zwierzyniec — również Kraków wraz z Nową 
Hutą mają swoje własne Biuro Zamian.

Dla dokładnego zrelacjonowania tej interesującej wielu 
mieszkańców naszej dzielnicy i całego miasta sprawy, udaię 
sie na Al. Krasińskiego nr 18, gdzie w pomieszczeniach Wy
działu Lokalowego DRN Zwierzyniec znalazło się miejsce 
także dla tej nowej placówki, mającej ułatwić ludziom ży
cie. Stoję pod drzwiami z tablicą obwieszczającą, iż je
stem u celu. Informacji udziela kierownik KOSTRZEW-
SKI.

W zasadzie Biuro zostało
otwarte z dniem 1 bm.
Jednak dopiero za kil

ka dni ruszy całkowicie; na 
razie personel jego stanowią 
pracownicy Wydziału Lokalo
wego DRN Zwierzyniec. Biu
ro powołane jest do świad
czenia usług w zakresie za
mian mieszkań i podlega w 
swojej działalności DRN 
Zwierzyniec- Zamiany te mo
gą być dokonywane na tere
nie Krakowa a także między 
miastami. I — co bardzo isto
tne — Biuro załatwia wszyst
kie formalności, połączone z 
dokonaniem zamiany. Odpada 
więc uciążliwe chodzenie po 
biurach, cze!$anie, często błą
dzenie z powodu nieznajomo
ści obowiązujących przepi
sów. Naprawdę duży kłopot z 
głowy! A najważniejsze: po
wstała platforma, ułatwiająca 
porozumienie się stron pra
gnących dokonać zamiany. 
Każdy zgłaszający się musi 
przedstawić swoje dokumenty 
m. in. ważny przydział na 
mieszkanie, stąd wykluczona 
jest możliwość wpadnięcia w 
ręce kombinatora, czy naraże
nia się na inne niespodzianki. 
Tylko rzetelni kontrahenci mo
gą być brani pod uwagę w 
Biurze Zamiany Mieszkań i 
tylko poważne decyzje będą 
tam realizowane. Sprawa nie
zwykle istotna dla niedoświad
czonych lokatorów, którzy 
mogliby stracić na zamianie 
dokonanej z kimś nieuczci
wym.

Oczywiście usługi Biura, jak 
każdej placówki usługowej — 
są odpłatne. Trzeba przyznać, 
że cennik jest umiarkowany. 
Dla przykładu kilka liczb. O- 
płata za zgłoszenie mieszkania 
do zamiany wynosi 50 zł. Opła
ta za uzyskanie decyzji o ze
zwoleniu 'na zamianę mieszka
nia — 300 zł. Dopłata za uzy
skanie w drodze zamiany jed
nej izby mieszkalnej więcej — 
200 zł, dwóch izb mieszkalnych 
500 zł, w razie uzyskania jesz
cze większej ilości izb miesz
kalnych — po 500 zł od każdej 
powyżej dwóch dodatkowych. 
Pracownicy Biura będą nawet 
wyjeżdżać do innych miejsco
wości dla załatwiania zamian 
zamiejscowych, przy czym 
koszt ich delegacji służbowej 
będzie pokrywać zaintereso
wany, zgłaszający zamianę.

Należy się spodziewać na
pływu zgłoszeń ze wspólnych 
mieszkań. Pytanie więc jak bę
dą załatwiane takie sprawy, 
nie należące przecież do naj
łatwiejszych. Jeśli zamiany 
pragną dokonać wszyscy loka
torzy wspólnego mieszkania — 
sprawa nie będzie skompliko
wana. Natomiast w wypadku 
zgłoszenia tej chęci jedynie 
przez jednego lokatora, pozo
stali mieszkańcy wspólnych 
pomieszczeń muszą wyrazić na 
to zgodę na piśmie. Inaczej 
niestety nie będzie można tą 
drogą wyprowadzić się z mie
szkania wspólnie zajmowane
go z innymi użytkownikami. 
Sądzę jednak, że utrudnianie 
dokonania zamiany przez jed
nego lokatora ze strony pozo
stałych byłoby niezwykła zło

śliwością, bardzo złe świadec
two wystawiającą wnoszącym 
sprzeciwy. Ta droga rozłado
wania sporów wewnątrzmie- 
szkaniowych, współlokators- 
kich zatargów, niesnasek i nie
nawiści stoi obecnie otworem 
dla wszystkich pragnących z 
niej skorzystać. Własne, osob
ne mieszkanie, czy nawet znów 
wspólne, ale przy właściwym 
doborze ludzi, może przeciąć 
wiele wrzodów’, które muszą 
leczyć nie lekarze, ale sądy 
i kolegia orzekające. Wydaje 
mi się, że inicjatywa Rady m. 
Krakowa i Prezydium DRN 
Zwierzyniec przede wszystkim 
lokatorom wspólnych miesz
kań przyniesie wiele dobrego, 
przychodząc z konkretną po
mocą wszystkim udręczonym 
przymusową wspólnotą miesz
kaniowy z niedobranymi 
współmieszkańcami. Natural
nie nie są to sprawy proste, 
co podkreślam jeszcze raz z 
naciskiem, nie spodziewajmy 
się od razu cudów, ale Biuro 
Zamian daje na pewno więcej 
możliwości rozwiązania tego 
nabrzmiałego problemu, niż 
było ich dotychczas.

I dla Nowej Huty działal-

Ze sportu

Czołowe rakiety Polski Południowej
w sali Hutnika

Jedną z najciekawszych imprez 
»portowych nadchodzącej niedzie
li będzie w Nowej Hucie strefo- 
wy turniej tenisa stołowego. Weź
mie w nim udział 16 najlepszych 
zawodników z okręgów: opolskie
go, łódzkiego, kieleckiego, rze
szowskiego i krakowskiego. A 
więc cala czołówka Polski połu
dniowej. Kraków rei*ezentować 
będą: Stanisław Wcisło z Wandy 
i Ryszard Kawa z Hutnika. W ra
zie gdyby nie zlawfł się któryś z 
wyznaczonych zawodników, gos
podarze, a więc okręg krakowski, 
mają prawo wystawić dodatkowo 
swego reprezentanta. Pierwszym 
rezerwowym jest Wiesław Chaj- 
decki z Hutnika, który na okrę
gowym turnieju klasyfikacyjnym 
zajął trzecie miejsce.

Początek gier w sali Hutnika 
(ul. Bulwarowa 1S) o godzinie 9. 
Wstęp bezpłatny. Turniej zapo
wiada się bardzo ciekawie, z u- 
wagą śledzić będziemy zwłasz

cza występy nowohuclan. Czy u- 
da im się zakwalifikować do 
pierwszej czwórki a tym samym 
uzyskać prawo startu w ogólno
polskim turnieju klasyfikacyj
nym. który odbędzie się w 
dniach 26—27 bm. w Lodzi?

Wyniki okręgowego turnieju 
klasyfikacyjnego; SENIORZY: 1. 
Wcisło (Wanda), 2. Kawa (Hut
nik), 2. Chajdecki (Hutnik), 4. Su- 
lowski (Legia Kraków), 5. Matu
szkiewicz, t. Matuszkiewicz (Bes
kid Andrychów), 7. z. Ilczuk (Hu
tnik).

JUNIORZY: pierwsze miejsce
zajął Knapik z Hutnika a cztery 
kolejne zawodnicy Wandy — 
Kwaśniewski, Szatkowski. Bar
tosz i Kadryluk. 

ność tej placówki może stać 
się niezwykle użyteczna. 
Wszyscy obserwujemy rano 
przepełnione tramwaje zmie
rzające z naszej dzielnicy w 
kierunku Ronda. Wielu jest 
ludzi w Nowej Hucie, którzy 
odeszli z huty lub innych za
kładów pracy w naszej dziel
nicy. Wiąże ich z Nową Hutą 
jeszcze mieszkanie. Odwrotnie, 
wielu pracowników kombina
tu mieszka w Krakowie i do
jeżdża tutaj do pracy, co — jak 
wiadomo — do przyjemności 
nie należy. Otwiera się więc 
możność zamiany mieszkań 
między jednymi i drugimi, z 
czego na pewno sporo ludzi 
związanych z Nową Hutą sko
rzysta. Zwłaszcza tych, których 
dotychczas odstraszały formal
ności związane z zamianą, a 
brak czasu uniemożliwiał im 
podjęcie choćby prób zała
twienia tej sprawy.

Piękne bloki Nowej Huty. 
Ale i u nas sprawa zamiany 
mieszkań jest aktualna.

Zainteresowanym podaję dla 
ułatwienia, że oprócz pisem
nego zgłoszenia chęci zamiany 
z dokładnym podaniem co się 
pragnie zamienić, a więc ilo
ści posiadanych izb itd.. oprócz 
opłaty w kwocie 50 zł, należy 
przedstawić ważny przydział 
na zajmowane mieszkanie. No 
i oczywiście trzeba napisać, 
na jakie mieszkanie pragnie 
się dokonać zamiany. Nie wąt
pię. że za kilka dni drzrfi w' 
nowym Biurze riie będą Sie za
mykać. Brawo dla DRN Zwie
rzyniec, która potrafiła zreali
zować zamówienie społeczne, 
nie szczędząc pracy organiza
torskiej, a nawet własnych po
mieszczeń na ..rozruch" po
trzebnej placówki.

IRENA KOZIELSKA

W najbliższą niedzielę w Łodzi 
odbędzie >lę ogólnopolski turniej 
kobiet o puchar PZTS. Wśród 1» 
czołowych zawodniczek, wyzna
czonych do startu w turnieju, są 
dwie reprezentantki Nowej Hu
ty: Lida z Wandy i Ratzko » 
Hutnika. Za tydzień — 12—12
września w Olsztynie odbędzie się 
turniej ogólnopolski juniorów o 
puchar mgr Jabłonowskiego. — 
Weźmie w nim udział m. in.
Knapik z Hutnika,

SIATKARZE PRZED 
ROZGRYWKAMI 

O WEJŚCIE DO I LIGI
Siatkarze Hutnika rozpoczęli 

Już ostatnie przygotowania do 
rozgrywek eliminacyjnych o wej
ście do I ligi, w rozgrywkach 
tych wezmą udział 24 zespoły. Są 
to mistrzowie wszystkich okrę
gów oraz wicemistrzowie z naj
silniejszych ośrodków. (Drużyna 
Hutnika jest — jak wiadomo mi
strzem okręgu krakowskiego). 
Wiadro Polskiego Związku Plik! 
Siatkowej podzieliły wszystkie 
zespoły, uczestniczące w roz
grywkach eliminacyjnych, na 
6 grup. Mistrzowie tych grup 
(6 drużyn) spotkają się następ
nie w turnieju finałowym, z któ
rego 2 najlepsze zespoły awan
sują do ligi. Zarówno w grupach 
Jak i w turnieju finałowym roz
grywki odbywać się będą syste
mem „każdy z każdym”.

Hutnik zakwalifikowany został 
do grupy I wraz z drużynami 
Stali Mielec. AZS Gliwice, 1 Stali 
Turów Bogatynia. GospdMarzem 
•ozgrywek w tej grupie będzie

Lekceważenie przepisów i marnotrawslwo
Z głównej drogi skręcamy 

w prawo. Mijamy zbiornik ma- 
zutu i znowu skręt. Zwalnia
my. Jedziemy drogą biegną
cą przez zaplecze Stalowni. Aż 
do końca. To co widzimy do
okoła, określić można jednym 
krótkim słowem: bałagan. — 
Obok drogi pełno nazwalanego 
drzewa i żelaza. Sporo leży 
niemal na samej drodze, po
ważnie utrudniając ruch, jak
by nie można było ułożyć te
go nieco dalej (miejsca jest 
tu przecież sporo). Tu i ówdzie 
stoją transportery. Pełno ich 
wszędzie. Stoją nie zawsze po
rządnie poustawiane, zupeł
nie nie zabezpieczone przed 
kaprysami pogody. Stoi jakaś 
drewniana budka na pół roz
bita, niewiadomo komu do 
czego potrzebna. Leżą jakieś 
druty, konstrukcje itp. W ka
żdym razie „asortyment” jest 
szeroki. Przy końcu drogi wy
siadamy.

Nie trzeba daleko chodzić. 
Fotografuję niemal nie rusza
jąc się z jednego miejsca. Oto 
stos drzewa. Suche. Jako za
bezpieczenie p.-pożarowe wisi 
na ścianie pusta tablica bez 
jakiegokolwiek wyposażenia. 
W razie pożaru nie na wiele 
przydałby się piasek ze sto
jącej tu skrzyni i kran z wo
dą. Chyba, że łopatę, wiadro i 
wąż zastąpi się czapką. Ano 
można i tak? (fot. 1).

Na ścianie tablica: „Uwaga! 
Brak przepisowej skrajni!’’. 
Jako uzupełnienie na środku 
rozwidlenia drogi leży bęben 
z kablem. W przejeżdzie przez 
tory pokaźna dziura (fot. 2).

Niedaleko pod ścianą rdze
wieją elementj* jakichś urzą
dzeń. Leżą, niszczą się i tara
sują wjazd do hali (fot. 3).

Lekceważenie przepisów po
żarowych. marnotrawstwo ma
teriału i utrudnianie ruchu ko
łowego. Czy nie za wiele jak 
na tak małą przestrzeń na ja
kiej się to wszystko znajdu
je? Czy kierowniewo wydzia
łu chodzi -tylko po tzw. ..Tra
sie turystycznej?”. Możliwe.

Tekst i fot. S. Gawliński

Hutnik. Termin? — 9—11 paź
dziernika br. Zarząd Hutnika 
czyni starania aby rozgrywki od
były się w jedynej, odpowiedniej 
dla tego typu sali w Nowej Hu
cie, a mianowicie w hali Wandy.

Szanse gospodarzy? Grupa I, w 
której przyjdzie grać Hutnikowi 
uchodzi za najsilniejszą spośród 
sześciu grup eliminacyjnych. 
Niektórzy twieTdzą, że wywal
czenie mistrzostwa w tej grupie 
będzie rzeczą trudniejszą niż pó
źniej zdobycie premiowanej po
zycji w finale. Zespół, po waka
cyjnej przerwie, rozpoczął już 
regularne treningi w sali szkoły 
Tysiąclecia. W drugiej połowie 
września planowany jest obóz 
kcndycyjno-szkoleniowy, najpra
wdopodobniej w Mielcu. Wpraw
dzie sekcja ma sporo kłopotów z 
uzyskaniem urlopów na czas o- 
bozu dla paru zawodników pier
wszej drużyny, ale mamy nadzie
ję. że przy dobrej woli zaintere
sowanych sprawa okaźe się do 
załatwienia.

ŻUŻLOWCY JADĄ 
DO LUBLINA

Po pięknym sukcesie, jakim 
było zwycięstwo nad przodowni
kiem tabeli. Włókniarzem Często
chowa. drużyna żużlowa Wandy 
wyjeżdża w niedzielę do Lublina 
na mecz z Motorem. Na margi
nesie warto dodać, że mecz z 
Włókniarzem oficjalnie zakończo
ny zwycięstwem Wandy 39:38 bę
dzie chyba zweryfikowany w sto
sunku 41:35. Kierownictwo dru
żyny nowohuckiej złożyło bo
wiem odwołanie od decyzji sę
dziego, który aż dwukrotnie po
lecił powtórzyć bieg dziesiąty. A 
regulamin mówi wyraźnie. że 
jeśli przynajmniej jeden zawod
nik ukończy bieg i pokazany mu 
zostanie sygnał mety — b eg mu
si być uznany bez względu na 
wcześniejsze okoliczności.

W Lublinie Wanda liczy na 
sukces. Mimo, że Korus, wbrew 
przewidywaniom nie mógł wystą
pić przeciw Włókniarzowi (po 
kontuzji odniesionej w Zielonej

(i)

(2)

(3)
Górze) a również w najbliższą 
niedzielę jego start jest wątpli
wy. w ogóle żużlowcy Wandy 
sa pełni optymizmu 1 pragną wy
grać wszystkie 5 oczekujących ich 
jeszcze w' tym roku spotkań mi
strzowskich. Pozwoliłoby im to 
uplasować si^ w końcowej tabeli 
na czwartej pozycji. Po wyraź
nym kryzysie, jaki trapił nowo
hucki eużel w dwu poprzednich 
sezonach, byłaby to przyjemna 
niespodzianka. Optymistyczne 
prognozy są tym bardziej realne, 
że z silniejszymi przeciwnikami 
Wanda spotykać się będzie na 
własnym torze. M. in. w następ
ną niedzielę, 13 września podej-

NAŚLADOWNICTWO 
WSKAZANE

mować będzie Karpa ty Krosno.
A oto aktualna tabela II ligi

żużlowej:
1. Włókniarz 15 24 +188
2. Zgrzcblarki 17 24 + 172
3. Unia 15 22 + 101
4. Start 14 17 + ’9
5. Karpaty 13 14 + 130
6. Wanda 15 1« + 16
7. Polonia 14 15 —40
8. Stal 1« 14 —48
9. Motor 13 4 —96

10. Kolejarz 13 4 —120
11. Tramwajarz 15

«-----
4 —332

Niedawno powrócił z obozu ze
spól dżudo klubu sportowego 
Wanda. Wiele naszych drużyn 
wyjeżdża w okresie letnim na 
zgrupowania szkoleniowo-kondy
cyjne, ale wyjazd zespołu dżudo 
zasługuje na pochlebną wzmian
kę. Młodzi ludżlc zgrupowani w 
tej sekcji nie czekają aż klub 
hojną ręką zafunduje im pobyt 
na obozie. Ich dzień obozowy 
składa się z dwóch części: pracy 
przy wyrębie lasu 1 zajęć sporto
wych. Zarobione w ten sposób 
pieniądze przeznaczają właśnie 
na pokrycie kosztów obozu. A 
przy tym praca w lesle (w tym 
roku podobnie jak 1 w ubi-głym 
przebywali w okolicach podpie- 
nińskich) to przecież świetna for
ma treningu kondycyjnego. Na
śladownictwo - dla innych sek
cji — nie zabronione.

?IŁKA RĘCZNA
W niedzielę 6 września rorpe- 

cznie się druga runda rńBgrywek 
o mistrzostwo klasy A. Bardzo 
interesujące spotkanie oglądać 
będziemy w Nowej Hucie. Druży
na Wandy grać będzie na wła
snym boisku ze Zwierzynieckim 
Kraków. Natomiast zespół Hut
nika wyjeżdża do Bochni na mecz 
ze Startem.

W pozostałych klasach rozpo
czyna się nowy cykl rozgrywek. 
Zespół juniorów Hutnika (dziew
częta i chłopcy) wyjeżdżają do 
Zakopanego na mecze z druży
nami tamtejszego MKS. Młodzicy 
grać będą w Krakowie z Krowo
drzą.

PIERWSZY MECZ 
W LIDZE JUNIORÓW

Piłkarska liga juniorów rozpo-, 
czyna w niedzielę mistrzostwa se
zonu 1964/65. Drużyna Hutnika 
spotka się na własnym boisku z 
zespołem Garbarni. Początek o 
godzinie 10.00.

Drugi zespól Nowej Huty, bio- 
rący udział w mistrzostwach ligi 
juniorów, MKS Krakus rozpo
czyna rozgrywki meczem z Nad- 
wiślap.Cm Kraków. Spotkanie od
będzie się w Krakowie, początek 
o godzinie 10.00.

---- ♦-----  
PIŁKARZE HUTNIKA 

JADĄ DO JAWORZNA
W kolejnym meczu o mistrzo

stwo ligi okręgowej, zespól Hut
nika grać będzie w Jaworznie z 
tamtejszym Górnikiem. Drużyna 
ta bardzo dobrze wystartowała 
w tegorocznych rozgrywkach l 
ma niewątpliwie zamiar odegrać 
poważną rolę w mistrzostwach- 
Mecz zatem będzie bardzo trud
ny dla piłkarzy Hutnika.

DRUŻYNA WANDY - 
BEZ PORAŻKI

Piłkarze Wandy pokonali w £o» 
lejnym meczu o mistrzostwo kla
sy B LZS Gdowlankę 8:1 i w tej 
chwili prowadzą w tabeli bez 
straty punktu, w najbliższą nie
dzielę grać będą w Krakowie*« 
Borkiem.
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Pod znakiem szkolenia
Pierwsze dni września upły

wają pod znakiem szkoleń we
wnątrz organizacyjnych. W Ko 
byle Gródku nad Jeziorem 
Rożnowskim przebywała kil
kudziesięcioosobowa grupa ak
tywistów Komitetu Dzielnico
wego i Fabrycznego na szkole
niu zorganizowanym przez 
Krakowski Komitet Miejski. 
Program zajęć przewidywał

Powrót 
z udanego obozu

W^ych dniach wrócili z obo
zu szkoleniowo-wypoczynko
wego ZMS-owcy z kombinatu. 
Przez dwa tygodnie przeby
wali w Świnoujściu — wypo
czywając i szkoląc się jedno
cześnie. Obok wielu zajęć 
sportowych, o których pisaliś
my w poprzednim numerze, 
zorganizowano szereg intere
sujących spotkań i imprez. 
Między innymi quiz — prze
prowadzony przez tow. S. 
GANCARCZYKA — pod ty-

Z kroniki
Gd poniedziałku trwa wzmożo

na walka nowohuckiej MO z chu
ligaństwem. Chuligaństwo — jak 
wiadomo — łączy się zwykle z 
nadmiernym używaniem alkoho
lu. Toteż akcja MO obejmuje ró
wnież kontrolę nowohuckich lo
kal: gastronomicznych, w których 
personel żyje często na bakier z 
ustawą antyalkoholową.

*
Według informacji posiadanych 

przez Komendę Dzielnicowa MO 
szczególnie na terenie osiedli 
wiejskich naszej dzielnicy szerzy 
się nielegalna sprzedaż wódki w 
pokątnych melinach. Nie łatwo 
jest jednak zlikwidować te sie
dliska pijaństwa. Trzeba bowiem 
mieć dowód rzeczowy, wręcz zła
pać za rękę. Udało się to w o- 
statnią sobotę jednemu z dziel
nicowych funkcjonariuszy, który 
od dłuższego czasu obserwował 
podejrzane mieszkanie Władysła
wa Ulatowskiego na os. Zgody. 
Fodczas przeprowadzonej rewizji 
znaleziono 5 1 wódki 1 spirytusu. 
Meliniarz pobierał za litr „czy
stej” z czerwoną kartką l»0 zł. 
Czysty zysk na „czystej”!

*
Ponad 3500 przepustek w czeski 

pas konwencyjny wydala miesz
kańcom Nowej Huty Komenda 
Dzielnicowa MO. Najwięcej wy
jazdów przypada zwykle na wio
snę i jesień.

*
Walka o zmniejszenie ilości wy. 

padków drogowych trwa w całym 
kraju od kilku lat. Walka prowa
dzona jest nie tylko przez wzmo
żone kontrole drogowe, ale t 
świetną propagandę. W zeszłym 
roku Inspektorat Ruchu Drogo
wego wydal ulotkę do rodziców 
pierwszoklasistów. W tym — u- 
lotkl otrzymali wszyscy nauczy
ciele. którzy na swoich pierw
szych lekcjach wychowawczych 
poświęcili kilkanaście minut na o- 
mówienie podstawowych przepi
sów ruchu drogowego. W ten spo
sób i nowohuccy nauczyciele 
włączyli się w walkę o bezpie
czeństwo na naszych drogach.

Także Inspektorat Ruchu Dro
gowego Komendy Wojewódzkiej 
«O. wspólnie z PZU, wydał bar
wny, dobrze opracowany pro
spekt. zawierający szereg podsta
wowych nakazów i przepisów.

*
W ostatnią sobotę i niedzielę na 

terenie Nowej Huty miały miej
sce dwa wypadki drogowe. W 
niedzielę, wczesnym rankiem żoł. 
nierz Jadący w stanie nietrzeź
wym. motocyklem najechał na 
stojący przy ul. Igołomsklej sa
mochód osobowy.

Jak się później okazało — mo
tocykl został skradziony ob Ma
rianowi Bojdo zam. w Łęgu. Pi
ratem w mundurze zaopiekowała 
się WSW.

Drugi wypadek wydarzył się 

przede wszystkim omówienie 
zadań ZMS w najbliższym 
okresie.

Obok zajęć na „szczeblu” 
Komitetu Miejskiego, KD ma 
zamiar omówić zadania orga
nizacji nowohuckiej z wła
snym aktywem. Natomiast w 
połowie września odbędzie się 
seminarium dla aktywu szkol
nego.

tulem „Kraje i narody”. Naj
lepszym znawcą w tej dziedzi-

milicyjnej
w sobotę, po południu. Jadący 
motocyklem Józef Gajda zderzył 
się z samochodem ciężarowym 
Star 20. Pasażer jadący z tyłu 
złamał nogę i doznał ogólnych 
obrażeń ciała.

BR

Z wczasów nadmorskich

T YLKO W JURA CIE
Na temat ośrodka wczasów 

rodzinnych w Juracie, dzier
żawionego od trzech lat przez 
Hutę im. Lenina od Gdyń
skiego ZBM krążą różnorod
ne opinie. Zdania są podzielo
ne i często wręcz skrajnie 
przeciwne. Trudno wszystkim 
dogodzić. Ale co szczególnie 
ciekawe, to fakt, że wielu za
gorzałych krytyków Juraty, 
chętnie powraca tam w no

W tych pomieszczeniach mieszkamy w Juracie. Jak przyjemnie!

stępnym sezonie. Stąd wnio
sek, że pewp.j opinie ki ¡.tycz
ne nie są w p«'ni uzasadnione.

Jak rzeczywiście z najbar
dziej obiektywnego punktu 
widzenia przedstawia się sy
tuacja ośrodka wczasowego w 
Juracie?

Jurata, jako miejscowość 
wczasowa jest doprawdy u- 
rzekająca. Jedyne w swoim 
rodzaju położenie, specyficz
ny, łagodny klimat, ponadto 
spokój, cisza i ogromna swo
boda, których na próżno mo-

12 i 13 WRZEŚNIA 
DNIEM PRACY 
SPOŁECZNEJ 
W PORĄBCE

Akcja czynów społecznych 
wykracza poza granice Nowej 
Huty. 12 i 13 września 100-oso- 
bowa grupa członków ZMS z 
Huty im. Lenina wyjedzie do 
Porąbki, by wziąć udział przy 
budowie tamtejszej zapory. 
Konkretnie młodzi hutnicy 
pracować będą przy robotach 
ziemnych pod słupy elek
tryczne.

Sport był ważną pozycją w pro
gramie obozu w Świnoujściu.

nie okazał się MIECZYSŁAW 
GIL z P-55.

Przy okazji chcieliśmy wy
razić w imieniu Komendy 
Obozu podziękowanie dla spo
łecznego aktywu, który nie 
szczędził sił w przeprowadze
niu zajęć i realizacji progra
mu. Specjalne wyrazy uzna
nia należą się: PIOTROWI 
Świeczce. Krystynie 
klimczak i Józefowi 
grzechów?

żna by szukać w innych wcza- 
sowiskach nadmorskich. Bal
samiczne powietrze, które za
wdzięcza Jurata sosnowym la
som, najbardziej porastającym 
tę właśnie część półwyspu 
helskiego, to jeszcze jeden 
atut przemawiający na jej ko
rzyść. Największym urozmai
ceniem wczasów w Juracie są 
dwie różnorodne plaże. Jedna 
wielka, ciągnąca się kilome

trami w?l’rż r.’t wyspy z wi
dokiem na pełne morze oraz 
druga zaciszna nad Zatoką 
Pucką, o spokojnej, płytkiej i 
bardzo ciepłej wodzie, dosko
nale nadająca się dla dzieci 
i osób starszych. Dla mło
dych znajdują się tam wypo
życzalnie sprzętu wodnego: 
kajaków, łodzi i rowerów wo
dnych.

Zabudowania ośrodka, to 
drewniane baraki. Z ciśnie
niem wody bywają czasami 
kłopoty, ponieważ ośrodek le

W bież, sezonie kulturalno- 
oświatowym, w Zakładowym 
Domu Kultury Huty im. Le
nina planuje się zorganizowa
nie szeregu kursów, przyjmo
wane są także wpisy do zespo
łów artystycznych. Wszyst
kich zainteresowanych infor
mujemy, że w ZDK HiL, przy 
ul. Majakowskiego 2 projek
tuje się zorganizowanie kur
sów języków obcych: rosyj
skiego, niemieckiego, angiel
skiego i francuskiego dla dzie
ci i dorosłych, zarówno dla 
początkujących, jak i zaawan
sowanych. W bież, sezonie po 
raz pierwszy myśli się o urzą
dzeniu specjalistycznych kur
sów języka angielskiego z ta
kich przedmiotów, jak: archi
tektura, inż. budowlana, inż, 
municypalna, prawo handlo
we i ekonomia. Kursy prze
widziane są dla początkują
cych i zaawansowanych. Są
dzimy, że spotkają się one z 
zainteresowaniem inżynierów i 
techników kombinatu i staną 
się pomocą w wykonywaniu 
obowiązków służbowych.

Nowością w bież. sezonie 
będzie zorganizowanie kursu 
esperanto, który z pewnością 
znajdzie również wielu zwo
lenników.

Jak w latach ubiegłych, Dom 
Kultury HiL przyjmuje zgło- 

Przed 15-ieciem PBM 
Nowa Huta

W związku ze zbliżającym się 15-Ieciem 
Przedsiębiorstwa Budownictwa Miejskie
go Nowa Huta, załoga podejmuje szereg 
cennych zobowiązań. Ostatnio na posiedze
niu kolektywu i brygadzistów Zarządu 
Budowlanego nr 2 PBM ustalono nowe zo
bowiązania produkcyjne. M. in. brygada 
Adama Ciężyrka postanowiła skrócić' ter
min wykonania trzech klatek w stanie su
rowym bl. nr 20 (Olsza II) o 4 dni, za
oszczędzając przez to 416 roboczogodzin. 
Podobne zobowiązanie podjęła brygada 
ciesielska Jana Piekuta, wykonując roboty 
ciesielskie w w/w budynku również o 4 
dni przed terminem.

Około 1200 roboczogodzin zaoszczędzi 
brygada Józefa Cholewy, skracając termin 
wykonania konstrukcji jednej kondygnacji 
budynku W-3 z 10 dni przewidzianych 
umową akordową na 8. To samo zobowią
zanie podjęła brygada Tadeusza Chytrzyń- 
skiego w bl. W-2.

O 7 dni skrócono termin montażu bl. nr 
114 w os. Biericzyce G-l, które to prace 
wykonuje brygada Stanisława Budziocha. 
Do 10 września tj. o 5 dni przed terminem 
brygada Lucjana Należnika wykona ścian
ki działowe w budynku nr 315 w Bieńczy- 
cach H. a brygada Fryderyka Jaskólskie
go — w bl. nr 314, w tym samym osiedlu.

Kierownictwo i załoga ZB-2 wezwały do 
współzawodnictwa pozostałe zarządy bu
dowlane. W realizacji podjętych zobowią
zań powinny przyjść z pomocą takie dzia
ły przedsiębiorstwa, jak zaopatrzenie, 
transport, dział realizacji i przegotowania 
produkcji, (bs)

ży na najwyższym poziomie 
Juraty. Trzy natryski, dyspo
nujące ciepłą wodą jedynie w 
godzinach gotowania posiłków 
nie mogą w pełni zaspokoić 
higienicznych potrzeb blisko 
200 osób. Pozostają jednak do 
ich dyspozycji także umywal
nie z bieżącą zimną wodą, a 
w morzu i zatoce wody jest 
zawsze pod dostatkiem. Po
nadto każdy wczasowicz mo

że otrzymać ciepłą wodę z ko
tła kuchennego i „wykoszero- 
wać” się we wiatą pn pokoju 
w miednicy.

W ośrodku przebywa stale 
lekarz, troskliwie czuwający 
nad zdrowiem wczasowiczów 
i ich pociech. Chętnie spieszą
cy z pomocą w każdym, naj
drobniejszym nawet wypadku, 
rozdzielając leki z dobrze za
opatrzonej apteczki.

Stołówka działa na zasadzie 
samoobsługi, urządzona jest 
estetycznie, a w godzinach

Dom Kultury przyjmuje wpisy

Dla każdego 
coś interesującego 
szenia na kurs radiotelewi- 
zyjny, wznowione zostaną ró
wnież zajęcia w klubie radio- 
telewizyjnym. Można się także 
zapisać do klas instrumentów 
muzycznych (fortepian, akor
deon, skrzypce, gitara, man
dolina), na rytmikę dziecięcą 
i balet dla dzieci i młodzie
ży.

Wpisy przyjmuje sekreta
riat ZDK HiL, codziennie w 
godz. od 10 do 18, w soboty 
do godz. 16. Termin przyjmo
wania zgłoszeń upływa z dn. 
10 września, na specjalistycz
ne kursy języka angielskiego 
— do 15 bm.

Dom Kultury HiL prowadzić 
będzie w dalszym ciągu sze
reg zespołów artystycznych, 
jak: wokalny, muzyczny, chór, 
akordeonistów, zespól tańca. 
Estrady Operowej, plastyczny 
i Teatrzyk Małych Form, do 
których przyjmowane są wpi
sy.

Do 15 bm. przyjmuje zgło
szenia Ognisko Młodych na 
os. Młodości. Organizuje się 

między posiłkami z powodze
niem służy jako świetlica, 
przyciągając amatorów tele
wizji, brydża i bilardu. Mło
dzi najchętniej skupiają się 
przy adapterze, aby potańczyć 
i posłuchać modnych melodii. 
Dzieciarnia zasiada do rozmai
tych gier, których jest pod do
statkiem. Ośrodek posiada na
wet własną bibliotekę z do
statecznym wyborem cieka
wych książek.

Kierownicy ośrodka, pracu
jący na tym stanowisku do
rywczo, w czasie swoich ur
lopów i zmieniający się co 
drugi turnus, nie zawsze są 
w stanie podołać swym zada
niom i zanim wciągną się do 

tego rodzaju pracy, muszą już 
ustępować miejsca następnym 
kandydatom. Podobnie przed
stawia się sprawa z intenden
tem, oraz z resztą pesonelu 
gospodarczego. Z drugiej znów 
strony, nawet mimo usilnych 
starań i najlepszych chęci, 
kierownik nigdy nie potrafi 
zadowolić wszystkich wczaso
wiczów. Zawsze znajdą się 
głosy krytyczne. Weżmy np. 
Ryszarda Szewczyka, który 
kierował ośrodkiem w Jura
cie przez pierwsze trzy turnu- 

tutaj naukę gry na akordeo
nie, gitarze i fortepianie, kurs 
tańca towarzyskiego I stop
nia, po raz pierwszy w tym 
roku myśli się o prowadzeniu 
kursów języka rosyjskiego i 
angielskiego dla dorosłych. Na 
nowych członków czekają po
nadto Estrada Piosenki. ze
społy muzyczne i Estrada Po
etycka. Wpisy przyjmuje Og
nisko Młodych codziennie w 
godz. od 10 do 18.

Duży wybór różnego rodza
ju kursów i zespołów mają 
dzieci i młodzież Nowej Huty. 
Dla nich Ognisko Dziecięce w 
os. na Skarpie organizuje kur
sy języków obcych: niemiec
kiego, angielskiego i rosyj
skiego, przyjmowane są także 
zgłoszenia na rytmikę, do klas 
gitar i fortepianu, do zespo
łów. technicznych: modelami 
lotniczej i szkutniczej, Gabi
netu Młodego Technika, klu
bów: Czarnej Stopy, miłośni
ków ■ sceny dziecięcej, filateli
stów, książki dziecięcej oraz 
zespołów artystycznych, tj.: ~ 
Teatrzyku „Krasnal", Ognis
ka Plastycznego, Chóru Dzie
cięcego, Estrady Poetyckiej i 
Estrady Muzycznej.

Bliższych informacji udziela 
i zgłoszenia przyjmuje sekre
tariat Ogniska, codziennie w 
godz. od 14 do 18. (bs) 

sy. Dokładał on wsźćtkich sta- 
rań w trosce o stworzenie jak 
najlepszych warunków prze
bywającym tam hutnikom, po
ważnie i rzetelnie traktując 
swe obowiązki. Zgodnie współ
pracowali z nim intendent Ja
cek Paszyński — doświadczo
ny zaopatrzeniowiec, oraz 
księgowy mgr Julian Waw 
rosz. Mimo '.i nie uniknęli oni 
kilku przykrych scysji z wcza
sowiczami, domagającymi się 
zwiększenia racji żywnościo
wych oraz bardziej luksuso
wych warunków sanitarnych.

Wszyscy zgadzamy się co do 
jednego. Potrzebny jest nam 
własny ośrodek campingowy, 
zabudowany lekkimi pawilo

nami. podobnie jak urządzili 
się w Juracie handlowcy. Ich 
„Merkury", królujący wśród 
gęstwiny leśnej, odcina się od 
jej zieleni nowoczesną formą, 
oraz przyjemnie stonowanymi 
kolorami. I to koniecznie w 
Juracie. Do Juraty bowiem 
najchętniej się powraca każ
dego lata.

Tekst i zdjęcia:
B. DZIEKAN
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POGODA^j Wybieramy kandydatów na nowych ławników
Od kilku tygodni powtarza się 

ta sama historia, która ko
sztuje gorzki zawód tych wszy
stkich, którzy lubią niedzielę 

spędzić za miastem, na wyciecz
ce w górach lub na tak popular
nym o tej porze roku grzybobra
niu. W środę lub czwartek roz
budowuje się nad Polską potęż
ny wyż baryczny, co daje w e- 
fekcie piękną, słoneczną, ciepią 
pogodę do... soboty, a w, niedzie
li przychodzi gwałtowne załama
nie, deszcz, zimno i w ogóle 
brzydliwie.

Niestety, także tym razem za
powiada się podobnie. Wyż ba
ryczny z centrum nad Polska 
rozbudował się Już we wtorek, 
pogoda z każdym dniem była 
lepsza, a kiedy piszemy te sło
wa jest przepięknie. Ale już od 
zachodu zbliża się front chłodny, 
który może przyjść do nas aku
rat na niedzielę. Może, ale #nie 
musi, w piątek rano bowiem ci
śnienie atmosferyczne przestano 
spadać, co świadczy, że atako
wany wyż zbiera sity i być może 
zbierze ich na tyle, że zdoła 
się utrzymać dłużej niż do so
boty. Przyjmujemy tę właśnie 
ewentualność 1 przewidujemy na 
najbliższe dni z niedzielą włącz
nie zachmurzenie niewielkie, cie
płe. a nawet upalne dni i chło
dne noce. Temperatura dpjdzie do 
23 st. w południe, w nocy spa
dać będzie do 5 st.

Pierwsze dni września sprawi
ły tym wszystkim, którzy poże
gnali się już z latem milą nie

spodziankę. Były wprawdzie 
chłodne, jednak słoneczne i su
che. Właśnie suche. Wrzesień bo
wiem należy do najmniej desz
czowych miesięcy, jeśli o pogo
dzie decyduje wyż.

CIEKAWA WYSTAWA 
REPRODUKCJI

W Salonie Towarzystwa Przy
jaciół Sztuk Pięknych przy Al. 
Róż 3 czynna jest obecnie wy
stawa reprodukcji dzieł znanych 
malarzy, jak: Jan Matejko, Ar
tur Grottger, Juliusz 1 Wojciech 
Kossak. Julian Fałat, Jacek Mal
czewski. Hipolit Lipiński, Leo
pold Lófler, Wincenty Wodzino- 
wskl i Inni.

Wystawę, którą warto zobaczyć, 
polecamy młodzieży szkol
nej. Czynna będzie do potowy 
bm. Przypominamy, że Salon 
TPSP czynny jest codziennie, w 
godz. od 11 do 1«, z wyjątkiem 
poniedziałków. ba

NOWE SKLEPY 
W DZIELNICY

W tych dniach dzielnica otrzy
mała nowy sklep nr S z pasman
terią w bl. nr 6 w os. Górali. Lo
kal ten znajduje się obok skle
pu nr 20 — branży galanterii o- 
dzieżowej, — uruchomionego 
przed kilku tygodniami. Miesz
kańcy os. Górali otrzymali tak 
bardzo potrzebne w tej części 
dzielnicy sklepy przemysłowe, 
prowadzone przez Dyrekcję MHD 
w Nowej Hucie.

i OGŁOSZENIA DROBNE il
MARIA MUSIAŁ — unieważnia 
zgubioną legitymację Związku 
Nauczycielstwa Polskiego wydaną 
przez Zarząd Dzielnicowy w No
wej Hucie.

TEOFIL BRZEGOWY — zgilbit 
tymczasową przepustkę wydaną 
przez HPR w HiL.

JAN AUGUSTYN — zgubił Le
gitymację Ubezpieczeniową wy
daną pTzez Zarząd Robót Wykoń
czeniowych w Nowej Hucie.

WŁADYSŁAW JAKUBOWICZ 
— zgubił tymczasową przepustkę 
wydaną przez ZBM-2 w Nowej 
Hucie.

KAZIMIERZ HELAK — Zgubił 
stalą przepustkę na kombinat wy
daną przez HiL.

WIESŁAW KOŚCIÓŁEK — zgu
bił stalą przepustkę wydaną w 
HiL.

ZDZISŁAW DZIERWA — zgu
bił stalą przepustkę wydaną w 
HiL.

JULIAN SYC — zgubił stalą 
nrżepfstkę wydaną przez Zarząd 
Robót Inżynieryjnych w Nowej 
Hucie.

FRANCISZEK SIKORA — zgu
bił tymczasową przepustkę na 
kombinat wydaną przez Spół
dzielnię Inwalidów w Nowej Hu
cie.

JOZFF PIFRUCKI — zgubił le
gitymację Związków Zawodowych 
nr 839157 wydaną w HiL.

ZDZISŁAW' GRUSZKA — zgubił 
legitymację ubezpieczeniową nr 
K-463317 wydaną przez Mostostal 
w Nowej Hucie.

JOZEF HEŁMECKI — Zgubił 
stalą przepustkę wydana w HiL.

Z końcem grudnia br. koń
czy się obecna kadencja ław
ników sadowych. W związku 
z tym, Prezydium Dzielnico
wej Rady Narodowej Nowa 
Huta przystępuje obecnie do 
sporządzania list kandydatów 
do Sądu Powiatowego dla 
dzielnicy oraz do Sądu Wo
jewódzkiego w Krakowie i Są
du Ubezpieczeń Społecznych. 
Z list kandydatów na ławni
ków, rady narodowe dokona
ją wyboru na sesjach jesien
nych, przy czym wybór ławni
ków do Sądu Powiatowego od
będzie się na sesji DRN Nowa 
Huta — do pozostałych sądów 
— na sesji Rady Narodowej 
m. Krakowa.

Teatrzyk Lalek „Miś“ 
odniósł duży sukces 

w Puławach
W Puławach odbyło się O- 

gólnopolskie Spotkanie Lalka- 
rzy — 1964 — w którym u- 
czestniczyło 13 zespołów, wy
branych drogą eliminacji spo
śród 200. W spotkaniu tym 
wziął udział Teatrzyk Lalek 
„Miś” Zakładowego Domu 
Kultury Huty im. Lenina, — 
który zaprezentował tam dwa 
przedstawienia: „Wesołą es
tradę” dla dzieci, oraz dla do
rosłych „Płaszcz”, według Mi
kołaja Gogola.

Komisja konsultantów, z 
przewodniczącym Władysła
wem Jaremą wysoko oceniła 
występ zespołu z Nowej Huty,

W sprawie 
premii

Ciekawą spraw? porusza w 
śwym liście jótfWf z 'naszych 
Czytelników Jan Mączka — pra
cownik Zakładu Koksochemiczne
go. Dotyczy ona premii pracow
ników fizycznych wydziałów K-ś 
i KTE. Do niedawna wszyscy pra
cownicy ZK byli wynagradzaml 
średnią premią. wypracowaną 
przez cały Zakład.

Od chwili wprowadzenia akor
du w K-l i K-2, sprawa wygląda 
nieco inaczej. Pracownicy wy

działów pracujących w akordzie, 
nie uczestniczą w podziale premii 
całego zakładu, natomiast dzielą 
si? (osobno w K-l, osobno w K-2)

WŁADYSŁAW PILCH — zgubił 
stałą przepustkę wydaną w HiL.

JERZY GUNIA — zgubił stalą 
przepustkę nr »274778 wydaną w 
HiL.

HENRYK SIEŃKO — zgubił 
tymczasową przepustkę wydaną 
przez Zarząd Robót Inżynieryj
nych w Nowej Hueie.

TADEUSZ KOŁODZIEJSKI — 
zgubił Legitymację Ubezpieczenio
wą wydaną przez HiL.
WŁADYSŁAW WYTRWAŁ — 
zgubił stalą przepustkę wydaną 
w HiL.

LUDWIK CZERNECKI — zgubił 
legitymację szkolną wydaną przez 
Technikum Geodezyjne w Krako
wie.

WŁADYSŁAW JANAS — zgubił 
stalą przepustkę na kombinat 
wydaną przez Przedsiębiorstwo . 
Instalacji Przemysłowych w No- ! 
wej Hucie,

ZDZISŁAW NOGACZ — Zgubił 
stałą przepustkę wydaną przez 
Przedsiębiorstwo Instalacji Prze
mysłowych w HIL.

STANISŁAW GAJEWSKI — zgu
bił kartę stołówkową wydaną 
przez ZBM-2 w Nowej Hucie.

FABIAN KASZA — zgubił legi
tymację ubezpieczeniową (rodzin, 
ną) wydaną w HiL.

HENRYK ZAJKOWSKI — zgubił 
świadectwo st. rębacza wydane 
przez kopalnię „Pokój“ oraz do
wód osobisty, książeczkę wojsko
wą. odcinki rent i 400 zł. — Zna
ła ca proszony Jest o zwrot na 
adres Nowa Huta, os. Na Skar
pie, bl. 21/43. lub do Redakcil.

Prezydium DRN wytypowa
ło już zakłady pracy, organi
zacje społeczne i osiedla wiej
skie, które na specjalnie zor
ganizowanych zebraniach wy
suną kandydatów na ławników 
sądowych. Zebrania te odbę
dą się w dniach od 10 do 20 
września, przewiduje się oko
ło 37 tego śbdzaju spotkań. 
Uktalona została również ilość 
kandydatów na ławników. Do 
Sądu Powiatowego w Nowej 
Hucie wybranych zostanie 200 
ławników, do Sądu Wojewó
dzkiego w Krakowie i Sądu 
Ubezpieczeń Społecznych — 
81. Liczba kandydatów więk
sza będzie o 1/4 od wymaga
nej ilości ławników, a ich wy

Z przedstawienia pt,: 
„Wesoła Estrada”

tzw. nadwyżkami akordowymi. 
Stąd też i nadwyżki akordowe nie 
wchodzą do puli premii całego 
Zakładu, na którą składają się 
nadwyżki, wypracowane przez 
wydziały nie pracujące 
w akordzie. I właśnie w tej puli 
uczestniczą pracownicy K-8 i 
KTE, co zresztą jest zgodne z o- 
bowlązującymi przepisami.

Niemniej — ponieważ załoga 
K-8 i KTE wykonuje szereg prac 
również I dla wydziałów pracu
jących syslemem akordowym, a 
więc w jakiś sposób uczestniczy 

w wypracowanych przez nich 
nadwyżkach — można — przy za

*

KINA
ŚWIT godz. 15.45, 18.00 1 ».15 od 

3 do 8 bm. „Ostatni cowboy” — 
prod. USA, dozw. od lat 12. od 9 
do 13 bm. „Trzydzieści lat śmie
chu" - prod. USA, dozw. od lat
12.

SWTT Mała Sala godz. 15, 17.15 
1 19.00 do 4 bm. „Mój wujaszek” 
prod, franc., dozw. od lat 12, od 5

PROGRAM TELEWIZJI
od 5. IX. do 11. IX. br.

SOBOTA
Godz. 10.00: „Diabelski pod

much” — film fab. prod, fran
cuskiej. dozw. od lat 1«, 11.55: 
Program dla szkół: ZOOLOGIA 
ikl. X) „Zwiedzamy Instytut Nau
kowy", 17.25: Program dnia, 17.30: 
„5 x dlaczego?” — mały quiz fi
zyczny, 18.00: „Turystyczna wy
cieczka po ZSRR” — program z 
Moskwy. 18.30: Program tygod
nia, 18.45: „Gorzka woda" — film 
z serii „Bonanza”, 19.35: „Wie
czorne rozmowy”, 19.50: „Dobra
noc”, 20.00: Dziennik Telewizyjny, 
20.30: „Mazurska przygoda krajo
znawcza”, 20.40: „Pegaz” — ma
gazyn kulturalny. 21.30: „Jazz 1 
poezja" — program rozrywkowy, 
22.15: Wiadomości dziennika TV. 
22.25: „Diabelski podmuch” — 
film fabularny.

NIEDZIELA
Godz. 9.45: Program dnia, 9.50: 

„Dożynki centralne”, transmisja 
zc stadionu 10-lecla. 13.30: „Dam 
sobie radę” — telckonkurs dla 
dzieci, 14.15: Wszechnica TV — z 
cyklu „Ziemie — ludy — obyczaje” 
z Parku Kultury 1 Wypoczynku 
w Chorzowie, 1-4.45: „Z filmoteki 
28-lęcia” — filmy Antoniego 
Bohdziewicza, 15.25: Sprawozda
nie z meczu piłki nożnej o Pu
char Klubowych Mistrzów Euro
py; Dukla Praga — Górnik Za

bór dokonany zostanie na se
sjach.

Na liście kandydatów na ła
wników powinny szczególnie 
znaleźć się osoby, które spra
wowały już tę funkcję i wy
konywały ją bardzo sumien
nie i solidnie. Szczególną u- 
wagę zwróci się też na wybór 
dostatecznej liczby kobiet, któ
rych obecność jest konieczna 
przy rozprawach rozwodo
wych i alimentacyjnych. War
to przypomnieć, iż kandyda
tami na ławników powinni być 
ludzie wyróżniający się w pra
cy społecznej i zawodowej, o- 
raz cieszący się dużym auto
rytetem w swoich środowis
kach. bs 

biorąc pod uwagę wiele czyn
ników, jak inscenizacja, reży
seria, scenografia, adaptacja 
tekstu, opracowanie muzycz
ne. Premiera „Płaszcza” spot
kała się z dużym uznaniem, 
uzyskując najwyższą ocenę ju
ry. Zespół otrzymał dyplomy, 
magnetofon, i albumy pamiąt
kowe. Oddzielny dyplom i na
grodę pieniężną uzyskał kie
rownik teatrzyku — Zbigniew 
Poprawski, za adaptację, re
żyserię i inscenizację. Sceno
grafię opracowała Wanda Fik. 
W przedstawieniu wzięli u- 
dział: Elenai Majchrzycka, Zo
fia Sotoła, Jerzy Piórkowski 
i Janusz Seyrlhuber.

We wrześniu sztuka pt. — 
„Płaszcz” grana będzie dla 
mieszkańców Nowej Huty, — 
warto, aby szczególnie zainte
resowała się nią młodzież 
szkół średnich. (bs)

Fot. Z. Poprawski

łatwieniu odpowiednich formal
ności — zmienić system premio
wania. Zmiana ta polegałaby na 
partycypowaniu, w proporcjonal
nym do wkładu pracy stosunku, 
także i w nadwyżkach akordo
wych, uzyskanych przez K-l i K-2.

Formalności polegają w tym 
przypadku na opracowaniu wnio

sku przez kierownictwo 1 Rad? 
Zakładową Zakładu Koksochemi
cznego do Dyrektora Pracy. Po 
zbadaniu 1 zaakceptowaniu wnio
sku przez dyrektora naczelnego 
HiL — pracownicy k-s i kte u- 
zy&kaliby ńowe zasady premiowe.

BR

do 8 bm. „Kandyd czyli opty
mizm XX wieku", prod, franc.» 
dozw. od lat 18, od 9 do 12 bm. 
».Igraszki miłosne” prod. fran
cuskiej, dozw. od lat 18.

ŚWIATOWID od 5 do 5 bm. - 
„Słodkie życie” prod, wlosko- 
francuskiej, godz. 18.00 i 19.15. od 
7 do 11 bm. „Nagie ostrze" prod, 
angielskiej, dozw. od lat 16.

brze, 17.15: Marokańskie kontra
sty, 17.45: „Wielka gra” — tele
turniej, 18.45: „Chwila wspom
nień — rok 1951/52”, 19.15: Film 
estradowy prod. USA. 19.50: "Do
branoc", 20.00: Dziennik telewi
zyjny. 20.30: Koncert rówieśników 
wolności — transmisja z Sofii, 
21.00: „Sportowa niedziela”, 21.30: 
„Rabunek u jubilera" — film fa
bularny produkcji USA dozwolo
ny od 16 lat.

PONIEDZIAŁEK
Godz. 9.55: program dla szkół: 

JĘZYK POLSKI (kl. IX) J. Be- 
dier — „Dzieje Tristana i Izol
dy” z cyklu „Dzieje dramatu”, 
10.35: „Biedna ulica" — film fa
bularny produkcji bułgarskiej. 
17.25: Program dnia, 17.30: „Wilk 
i jagnię” — film dla najmłod
szych, 17.40: „Co warto zoba
czyć", 17.50: „Małżeństwo Dory 
i Dawida” — film z serii: „Opo
wieści Dickensa”, 18.15: „Eureka", 
18.45: „Kino Krótkich Filmów”, 
19.20:: „Wrocław — godzina 19.20” 
— reportaż z Dworca Głównego 
we Wrocławiu, 19.50: „Dobranoc”, 
20.00: Dziennik telewizyjny. 20.30: 
„Czarodziejska noc” — film pro
dukcji francuskiej, 20.45: „Na pól
kach księgarskich”, 20.55: I Te
lewizyjny Festiwal Teatrów Dra
matycznych — „Wieczny małżo
nek” — sztuka Teodora Dosto
jewskiego, 22.35: Wiadomości.

WTOREK
Godz. 17.20: Program dnia, 17.25: 

„Rozmaitości krakowskie”, 17.41:

Wody w Wiśle Jest pod dostatkiem. I tutaj można umyć samo- 
ehód' FOTO: J. BROŻEK

Z NOTATNIKA OBSERWATORA
Dlaczego tak późno?
Pytanie to warto skierować 

pod adresem miłej cukierni 
nowohuckiej „Bambo” w 
szczególności, a władz handlo
wych w naszej dzielnicy w 
ogóle. Otwieranie jedynej te
go typu cukierni-kawiarenki 
w Nowej Hucie o godz. 12-tej 
jest chyba mocno spóźnione. 
Przecież to nie lokal nocny,.

Ciągle jeszcze brak nam w 
Nowej Hucie przyjemnych ka- 
Warenek z dobrą kawą. Cią
głe zbyt wiele okazji do picia 
wędki w lokalach gastrono
micznych, bo gdzież można u- 
mówić się ze znajomymi, jeśli 
tylko tego rodzaju placówki 
uspołecznione są gościnnie 
otwarte wcześniej?

Niedobra to polityka Handlo
wa, która nie uwzględnia tych 
potrzeb mieszkańców naszej 
dzielnicy, zwłaszcza nieco 
młodszych. Dla przykładu 
warto podać, że uruchomiona 
niedawno herbaciarnia przy 
ul. Floriańskiej w Starym 
Mieście cieszy się niebywa
łym powodzeniem, przede 
wszystkim u młodzieży. W na
szej dzielnicy jednak nie zna
leziono dotąd lokalu na takąż 
placówkę... A przecież zwal
czamy alkoholizm i biadolimy 
widząc młodzież nad Wisłą w 
porze letniej z flaszką wina.

SFINKS godz. 15.45, 18.00 i 20.15 
od 3 do 6 bm. „Zbrodnia” prod, 
włoskiej, dozw. od lat 18, od 7 
do 9 bm. „Piętnastoletni kapitan” 
prod, radzieckiej, dozw. od lat 
12, od 10 do 13 bm. ,,Zacne grze
chy" prod, polskiej, dozw. od lat 
18.

KOLOROWE od 4 do 8 bm. - 
„Wszyscy na scen?” prod. USA; 
dozw. od lat 16, od 8 do 9 bm. 
„Skok o świcie" prod, radziec
kiej, dozw. od lat 16.

BALLADYNA od 5 do 6 bm. ;.Ig- 
raszki miłosne” prod, francuskiej, 
dozw od lat 18, od 9 do 10 bm. 
„Koniec drogi” prod. bulgar- 

Teatrzyk Szkolny — „Entliczek — 
Pentliczek", 18.20: „Śpiewa Lidia 
Korsakówna”, 18.40: „Bryza” — 
magazyn morski. 19.10:: „Z tam
tej strony szklanego ekranu” — 
skrzynka ZURT-u, 19.25: Polska 
Kronika Filmowa. 19.35: „Glob” 
— kwadrans o świecie, 19.50: 
, Dobranoc”, 20.00: Dziennik te
lewizyjny, 20.30: „Aniuta” — film 
produkcji radzieckiej, 21.00: „Se
renady” — koncert z pałacu 
Zwinger w Dreźnie, 21.55: „Wia
domości.

ŚRODA
Godz. 10.00: „Skrytka nr 69” — 

film fabularny produkcji angiel
skiej. 10.55: Program dla szkół: 
„Panorama” — wiadomości o 
Polsce 4 świecie dla klas liceal
nych, 17.25: Program dnia, 17.30: 
/.Najwyższe władze Rzeczypospo
litej” — program dla młodych 
widzów, 18.10: „Kilka słów o pro
gramie TV", 18.25: Wszechnica 
TV, 18.55: „Południowe rytmy na 
Broadway’!!” — film, 19.»: „Skarb 
w jeziorach” — problemy gospo
darki wodnej na Mazurach" — 
reportaż, 19.50: „Dobranoc”, 20.00: 
Dziennik telewizyjny, 20.30: „Li
dia Grychtolówna” — program 
„Muzycznego 20-Iecia” z cyklu: 
„Wybitni artyści polscy”, 20.50: 
„Wolne miasto" film fabularny 
produkcji polskiej dozwolony od 
lat 14-tu, 22.25: Wiadomości.

CZWARTEK
Godz. 9.55: Program dla szkół: 

HISTORIA (kl. VII) — „Za wol

Czy tylko na sloganach i za
łamywaniu rąk ma się skoń
czyć?

Ogródek na pokaz
Wręcz nieprawdopodobny 

wygląd prezentował w ponie
działek, 31 ub. m. ogródek 
przy „Barze Małym”. PołMna- 
ne krzesła, nieprawdopodob
nie zaśmiecony chodnik sta
nowiący teren ogródka z pa
rasolami, mogły obrzydzić 
każdemu wejście do „Baru”, 
Wyglądało tam niemal jak po 
przejściu Cleo, jednego z naj
silniejszych, katastrofalnych 
huraganów na świecie.

Widok ten kojarzył się nie
odparcie z wspomnieniem, iż 
właśnie w tym dniu była wy
płata poborów. Czyżby nad
mierną ich ilość upłynniono 
od razu w „Barze Małym” i 
t-i w nastroju aż tak wojow
niczym? Bo, że bałagan oglą
dany przez wszystkich prze
chodniów nie był dzieiem 
przypadku, to pewnik. Przy
kre to zwłaszcza dlatego, że 
obok tej placówki gastrono
micznej przechodzi codziennie 
wielu ludzi spieszących do 
szpitala, ludzi przybyłych z 
całego Krakowa, a także z 
miejscowości podkrakow
skich. A jak cię widzą, tak 
cię giszą. ik.

sklej, dozw. od lat 18, od 12 do 
13 bm. „Wszyscy na scenę” prod. 
USA, dozw. od lat 16.

TEATR LUDOWY
5 bm. godz. 19.15 ,,śmierć na 

gruszy”, 6 bm. godz. ’19.15 „Anty
gona”, 7 bm. Teatr nieczynny, 8 
i 9 bm. godz. 19.15 „Antygona", 
10 bm. godz. 19.15 „Śmierć na 
gruszy”, 11 bm. godz. 29.15 - 
„Mistrz Piotr PaŁhelin” i „Krót
ka rozprawa między panem, wój
tem i plebanem”.

CYRK „POZNAŃ”
Przedstawienia codziennie o go

dzinie 19.00, w soboty i niedzie
le dodatkowo o godz. 15.00.

ność naszą 1 waszą", 17.25: Pro
gram dnia. 17.30: „Wyprawy te
lewizyjnych przyjaciół” 17.50: „O 
konkursie 5-milionów", 18.00: 
„Tramp” — magazyn turystycz
no-krajoznawczy, 18.20: „Chwila 
wspomnień — rok 1951/52", 18.50: 
„Spotkania z przyrodą" — pro
gram filmowy, 19.20:: „Inicjatywa 
— rozdział II” — reportaż, 19.50: 
„Dobranoc”, 20.00: Dziennik te
lewizyjny. 20.30: „Skrytka nr 
69” — film fabularny produkcji 
angielskiej, 21.30: „Miniatury" — 
magazyn spraw społecznych, 22.00: 
Polska Kronika Filmowa, 22.10: 
Wiadomości.

PIĄTEK
Godz. 11.55: Program dla szkół 

(dla kl. I) „Idziemy do szkoły", 
17.25: Program dnia, 17.20: „Mii 
z okienka". 17.45: „Zrobimy to 
sami”., 18.05: „Wielokropek” — 
tygodnik aktualności satyrycz
nych, 18.20: Wszechnica TV — 
„Kopernik mniej znany’’ — z 
cyklu: „Szlakiem myśli racjona
listycznej”, 18.55: „Ameryka" — 
film z serii „Gwiazdy filmu nie
mego”, 19.20: „Dzieciństwo” 1 
„Ftiuda Ga.sowska” — reportaże 
filmowe. 19.50: „Dobranoc", 20.00: 
Dziennik telewizyjny, 20.30: I Te
lewizyjny Festiwal Teatrów Dra
matycznych, 22.30: Wiadomości.

Uwaga! Redakcja nie odpowiada 
za wprowadzone w ostatniej chwi
li zmiany w programie kin 1 te
lewizji.
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„NAGIE OSTRZE"
Produkcja: anglo-ame- 

rykańska
Reżyseria: Michasi An

derson
Kino: Światowid

A więc możemy po raz o- 
statni obejrzeć naszą wielo
letnią sympatię ekranową Ga
ry Coopera. Żył jeszcze w 
1961 r. — nie przypuszczano 
wtedy zapewne, że to jego po
żegnanie z kamerami. Świetny 
aktor, który przeszedł już do 
historii filmu światowego. 
Nazwisko to stanowi magnes, 
który przyciągnie niewątpli
wie do sali kina Światowid 
wielu kinomanów. Ale byłoby 
niesprawiedliwością nie zwró
cić uwagi na inne wartości 
filmu powstałego w oparciu o 
znar.ą powieść Maxa Ehrlicha 
„Pierwszy pociąg do stacji 
Eabylon”. Sensacyjny scena
riusz z tej sensacyjnej powieś
ci jest dziełem Josepha Stefa-

Kącik P11K
12-13 września
Rajd motorowy

W dniach 12 i 13 września br. 
Oddziałowa Komisja Turysty
ki Motorowej PTTK Huty im. 
Lenina, Rada Zakładowa 
przy współpracy Komitetu 
Fabrycznego ZMS oraz LOK-u 
i ZBoWiD-u w Nowej Hucie 
urządzą I Rajd Motorowy do
okoła Krakowa i Nowej Hu
ty.

Cel rajdu jest następujący!
1) Pokazanie uczestnikom 

dorobku hutnictwa polskiego 
ziemi krakowskiej,

2) Zapoznanie z rozwojem 
tejże ziemi i dzielnicy Nowa 
Huta,

3) Poznanie najpiękniejszych 
rejonów Krakowa i dzielnicy 
Nowej Huty wraz z licznymi 
zabytkami kultury,

4) Upowszechnienie turysty
ki motorowej i podnoszenie 
sultury wycieczkowania.

Kącik filatelistyczny

KSIĄŻKI NADESŁANE
:” - s. 
nakla-

popu- 
wydaio

„STUDIA NAD PRAWEM 
Srenlewskiego ukazały się 
dem KIW-u w cenie 50 zł.

To samo wydawnictwo, 
larnej Książki i Wiedzy 
również nast. pozycje:

• NAZIŚCI ZNÓW U WŁADZY”
- T. H. Tetensa. „NA WYSPIE”
- H. Adamczewskiej. ,.O TOLE
RANCJI”, - M. Kozakiewicza, 
„ROZMOWY O GOSPODARCE”, 
„STATUT POLSKIEJ ZJEDNO
CZONEJ PARTII ROBOTNICZEJ”, 
..ZAWIANE ŚLADY" - Janiny 
Wierzbowskiej” II tom „FILOZO
FOWIE O RELIGII”, „KALEN
DARZ ROBOTNICZY NA ROK 
1964", zawierający jak zwykle sze
reg ciekawych informacji.

Sygnalizujemy pozycje wydane 
przez Czytelnik: „ORZECH i NIM
FA" - Ni. Wawrzl.iewl.za - 10 zt, 
„WFDROWKI PO ŚCIEŻKACH 
WSPOMNIEŃ" - M. Jarosz - 15 
zł. „13 BAJEK Z KRÓLESTWA”
- L. Eolakow kieso - >3 zt. „DZI
WNE DZIWY SIE PLOTĄ” - W. 

no, mistrza w robocie filmów 
z dreszczem.

Przywykliśmy oglądać przez 
wiele lat Gary Coopera w in
nych rolach, niż ta jego ostat
nia. Tym szczerzej muśliny mu 

Można temu filmowi wróżyć 
nie nuiejsze powodzenie, niż

Scena z filmu „Nagle ostrze”

przyznać, że skala jego uzdol
nień aktorskich była niezwy
kła. Stary, ale nowy w tym 
filmie Gary Cooper pozostanie

Rajd rozpocznie się w dniu
12. IX. br. o godzinie 7.00 
przy Alei Lenina nad Zale
wem dla trasy nr 1, a dla tra
sy nr 2 o godzinie 13.00 st>od 
Dyrekcji Huty im. Lenina. 
Zakończenie nastąpi w dniu
13. IX. br. w godzinach od 
16.30 do 17.30.

■ W rajdzie mogą brać udzisł 
posiadacze motopedów, sku
terów, motocykli i samocho
dów osobowych.

Wpisowe od uczestnika wy
nosi 30 zł. Drużyny winny li
czyć od 3 do 5 pojazdów. 
Zgłoszenia indywidualne 1 
drużynowe należy kierować 
na adres: Oddział PTTK Hu
ty im. Lenina do dnia 10. IX. 
br.

Do najatrakcyjniejszych 
punktów programu rajdowe
go należy: strzelanie z broni 
małokalibrowej na strzelnicy 
w koszarach MO przy ul. Mo
gilskiej, szybkościowe goto
wanie najsmaczniejszego po
siłku w kocherach, o godz. 
21.00 wspólne ognisko.

w Japonii

ELIMINATKA
Stroje ludowe w filatelisty

ce, to temat nie rzadko spo
tykany, jednak zawsze mile 
widziany przez zbieraczy.

Tym razem w naszym kąci
ku mamy znaczek przedsta
wiający Japonkę w oryginal
nym „kimonie” i charaktery
stycznym uczesaniu w duży 
węzeł podtrzymywany barw
nym grzebieniem i ogromną 
szpilą. Znaczek jest koloru 
kremowego, rysunek stroju — 
czerwony z bialo-popielatym 
wzorem, (kp)

Grodzieńskiej - 12 zł. „EMMA” - 
J. Austen - 31 zł, „MOST NA 
DRUGĄ STRONĘ” - M. Kotow
skiej - 8 Zł, „IRONIA LOSU” - 
P. Guimarda — 12 zł, „WOJNA Z 
ANIOŁEM” - E. Stanewa - 30 zt. 
„CUDZA KREW” - Simone de 
Beavoir - 22 zł. „DŁUGIE MO
RZE” — F. Fenlkowskier o — 4B 
złotych.

„Kot i mysz” — Guntera 
Grassa można polecić z czystym 
sumieniem. Ten miody (ur. w 1927 
r.) pisarz niemiecki urodził się w 
Gdańsku i tu toczy się akcja je
go powieści. Jest jednym z naj
oryginalniejszych i najbardziej u- 
biecujących pisarzy niemieckich 
młodego pokolena. Do literatur» 
doszedł po okresie zainteresowań 
rzeźbą i grafiką. Rozgłos przynio
sła mu już jego pierwsza powieść 
„Blaszany bębenek” wydana po 
zbiorze wierszy i prozy. Autenty
czność, prc-cyzją realiów — no 1 
niewątpliwy sentyment do Pol
ski cechuje świetną prozę Grassa. 

w pamięci taki właśnie, ja
kim go oglądamy w „Nagim 
ostrzu”.

Ponieważ cała rzecz polega 
na poincie filmu, naprawdę 
świetnie tym razem wypun
ktowanej, nie można zdradzić 
treści. Powiedzmy tylko, że 
przeżywa się chwile grozy, że 
napięcie trzyma widza do 
końca filmu, że niejeden 

dreszcz wstrząsa nim w cza
sie śledzenia akcji

„Myszy, która ryknęli”, a 
na ten ostatni fi’m często bra
kowało biletów. Nawet tele
wizja nie zaszkodziła. ik.

* IMPORT STAI.I
Ocenia się. iż w roku 1963 USA 

Importowały 5 min ton stali, eks
portując 2,3 min ton. Również pod 
względem wartości import ame
rykański w tej dziedzinie byt wyż
szy od eksportu, chociaż tu de
ficyt byt nieco mniejszy.

Najwięcej stall importowano z 
Japonii. kosztem zmniejszenia 
przywozu z Belgii, Luksemburga 
i Niemiec zachodnich. W ciągu 
pierwszego półrocza 1963 r. USA 
Importowały 2.368.379 ton stali za 
sumę 280 min dolarów.

Rozrywki umysłowe Rozrywki umysłowe ® Rozrywki umysłowe

POZIOMO: 1. klub woj-kewy 
lub milicyjny, 5. dowódca jan
czarów, 7. układ ciała, Doza. fl 
okres w dziejach, 1». celny strzał 
na bramkę, 11. łukowaty skok 
konia, 12. tytuł wielk ch 
łów abisyńskich, 13. ptak 
o pięknym upierzeniu.

PIONOWO: 1. orkiestra 
ska. 2. plac miejski w miastach 
starogreckich, 3. roślina chronio-

feuda- 
iownv

wiej-

Kolegium. — Wydaje 
Informaeyjno-Praso- 
im. Lenina. Adres 
Huta im. Lenina,

Redaguje 
Ośrodek 
wy Huty 
Redakcji:
Centrum Administracyjne Bu
dynek „S", klatka „B" —
Telefony: Kierownik Ośrodka 
42B-B9. Sekrelarial odpowie- 
daialny redakcji centrala l»-l». 
wewu. 41-69. Sekretariat admi
nistracyjny 59-61. Rozgłośnia 
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Góralski styl, w jakim zbudowany Jest »środek, świetnie harmonizuje z pieniń
skim pejzażem. TEKST I FOTO: J BROŻEK
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wnętrz. Nieco dłużej po- 
prace przy wykończeniu 
budynku Stacji Turysty- 
pelnym wyposażeniem, na 

i miejsc. 93 miejscami na-

T

To jut ooUtnle prace murarzr i hydraulików..

Powodem naszych częstych od
wiedzin w Sromowcach 
Jest duże zainteresowanie 
ników kombinatu tym 
ośrodkiem wypoczynku, 
sprawozdanie jest raczej 
•tyczne. Remont budynku 
prawie na ukończeniu,
tylko roboty malarskie i wypo
sażenie 
trwają 
nowego 
CTneJ t. | 
około 30 
tomiast dysponować będzie budy
nek Ośrodka, z których 13 prze
znacza się dla pracowników huty, 
20 zaś — dla turystów.

na o pięknych kwiatach fioleto
wych, rosnąca w lasach sosno
wych, 4. wodospad w Ameryce 
I-ołnocnej, 6. coś niepotrzebnego, 
zbytecznego i kłopotliwego, 9. ger
mański bóg wojny.

Fraszka
qlK&ulglIsicí

O NIEKTÓRYCH

Co komu po sobocie
Kto w tygodniu odpoczął

przy robocie

R-aków ul Wielopole 1
Drukarnia Prasowa

G—45

Niżnych 
pracow
ito wyni 

Nasze 
optymi- 
Je«t Już 
Zostały

Do pionowych rzędów figu
ry wpisać 10 wyrazów pięcio- 
literowych według podanych 
niżej określeń, a następnie 
wykreślić z nich wszystkie li
tery wchodzące w skład .klu
cza pomocniczego”, którym 
jest siedmioliterowy wyraz o 
znaczeniu: nazwisko wynalaz
cy penicyliny. Nieskreślone li
tery czytano pionowo w po
szczególnych rzędach, utworzą 
rozwiązanie.

ZNACZENIE WYRAZÓW: 
L niedorozwinięty umysłowo,

1aHa■ ■
Rozwiązania prosimy kierować 

pod adresem redakcji do dnia 11 
IX br. (decyduje data stempla 
pocztowego) z dopbkiem na ko
pertach „Rozrywki umysłowe”. 
Wśród Czytelników, którzy na- 
deślą przynajmniej Jedną prawi- 
dl iwą odpowiedź, redakcja roz
losuje nagrody w postaci BONÓW 
KSIĄŻKOWYCH.

ROZWIĄZANIE ZADAÑ
Z NR 35

SZYFROMAPA

WITAJ SZKOŁO!
WYRAZY POMOCNICZE-MIA- 

STA: 1. Warszawa, 2. I.awa, 3. 
Toruń. 4. Augustów, 5. Jasło, S. 
Szczecin, i. z.eloua Góra, Ł

Kierownik Sianu law
Rednarowskl i kier. Oddz. PTTK 
HiL — Zbigniew Jaworski zasta
nawiają się nad urzzdzeniem 
wnętrz. Świeże, pienińskie powie
trze sprzyja powstawaniu dobrych 
pomysłów.

Tuż obok domu powstanie mia
steczko z domków .campingowych, 
typu „Grań I”. Będą to domkl 
czteroosobowe. Duży plac zabaw 
dla najmłodszych, boiska »porto- 
w* do siatki i kosza — dla doro
słych, to jeszcze Jeden dodatek 
do pięknej okolicy Trzech Ko
ron. Urlop w Sromowcach Niż
nych będzie więc na pewno na
leżał do najmilej spędzonych 
wczasów.

2. imię popularne wśród Wę
grów, 3. współczesny poeta 
polski, autor znanego poematu 
„Żołnierska droga”, 4. kręgo
wiec wodny o wężowatej po
staci, zbliżony do ryby, 5. 
Eraj arabski, którego stolicą 
jest miasto Sana, 6. przyrząd 
do podnoszenia ciężarów, 7. 
światło błyskowe stosowane 
przy robieniu zdjęć, 8. treść 
jakiegoś utworu, 9. zajęcia, 
czynności, 10. kaleka nie mo
gący mówić.

Krzyż, 9. Opole, le. Łódź, 11. Ol
sztyn.

SZYFROGRAM
KSIĄŻKA TO 2RODŁO WIEDZY 
— NAJWAZNTF.SZA, NA POŻY
TECZNIEJSZA BROS KLLTURY 
I UDZKIEJ.

•Maksym Gorki)
WYRAZY POMOCNICZE: 1. Ki

jów, 2. niedziela, 3. żerdź. 4. 
krurzyna, 5. Jeleń, 6. pożyć.ka, 1. 
d"nto, 8. Jastrząb,9. żniwo, 13, 
tuja, 11. kino, 12. szyja.

QUIZ
połud- 
3. żubr 
Mada-

1. lama — Am-ryka 
nłowa, 2. jak — Tybet, 
— Europa. 4. lemur — 
gaskar, 5. żyrafa — Afryka.


